
حفاظت از حقوق حافظان 
محيط زيست

 سيد مصطفى حسينى راد: در كشور ما اگر 
چه در ساليان اخير توجه به بزرگ ترين سرمايه 
شده  پررنگ تر  زيست،  محيط  يعنى  خدادادى 
اما همچنان با آنچه كه بايسته و شايسته است 
فاصله زيادى داريم. ارزش مادى و معنوى محيط 
زيست را به هيچ وجه نمى توان با طلاى زرد يا 
سياه مقايسه كرد چرا كه نه تنها اقتصاد كشور 
ما مى تواند از منافع بزرگ اين سرمايه خدادادى 
بهره مند شود، بلكه سلامت ما و نسل هاى آينده به 
سلامت محيط زيست گره خورده است. بخصوص 
كه كشور زيباى ما از مواهب ويژه طبيعى و تنوع 
كه  است  برخوردار  جانورى  در حيات  چشمگير 
كمتر در يك كشور جمع مى شود و اين همه، نياز 
به نگاهبانى و حفاظت دارد و البته كه مى توان از 
آن بهره هاى اقتصادى بزرگى هم برد.يكى از اركان 
اصلى اين حراست و حفاظت از محيط زيست، به 
توانايى و نيز توانمندسازى قشر تلاشگر و كم توقعى 
«محيط بان»  نام  با  را  آنان  كه  دارد  بستگى 
يارى  به  اخير  ساليان  در  اگرچه  مى شناسيم. 
رسانه ها، محيط بانان عزيزمان تا حدودى از محاق 
غربت بيرون آمده اند و جايگاه حرفه اى آن ها، ارزش 
والاى كارشان و البته مشكلات فراوانشان بيشتر 
مورد اشاره قرار گرفته است اما اين گروه مظلوم، 
گريبان  به  دست  بزرگ  مشكلات  با  همچنان 
خلأهاى  محيط بانان،  مادى  مشكلات  هستند. 
متجاوزان  برابر  در  آنان  از  حمايت  در  قانونى 
شمار  شديد  كمبود  زيست،  محيط  حريم  به 
محيط بانان براى عرصه هاى حفاظت شده در كشور 
و سرانجام به روز نبودن امكانات و تجهيزات اين 
پاسداران جهادگر طبيعت، از مهم ترين مشكلاتى 
آن  برطرف شدن  قول  ساليان  اين  در  كه  است 
داده شده و حركت هايى هم در اين مسير انجام 
شده اما همچنان به نقطه مطلوب نرسيده ايم. در 
همين زمينه معاون حقوقى و امور مجلس سازمان 
حفاظت محيط زيست از درخواست اين سازمان از 
رئيس مجلس براى تسريع در مراحل رسيدگى به 
لايحه حمايت از محيط بانان و جنگلبانان خبر داده 
است كه خبر خوشحال كننده اى است. اين لايحه 
در ارديبهشت ماه سال جارى، توسط رئيس جمهور 
به مجلس شوراى اسلامى تقديم شد. بدون شك 
توجه مجلس شوراى اسلامى به مشكلات پاسداران 
سبزپوش محيط زيست يكى از شرط هاى اصلى 
سرمايه  گران قيمت ترين  ماندن  زنده  و  سلامت 
خدادادى اين سرزمين يعنى محيط زيست است.

آلودگى صوتى، مردان را نابارور مى كند
 زندگى/ مريم سادات كاظمى: مطالعه جديد 
پژوهشگران كره اى نشان مى دهد آلودگى صوتى 
شبانه مى تواند زمينه ساز نابارورى مردانه شود كه 
اين تأثيرات از شدت صداى 55 دسى بل به بالا 
آغاز مى شود. پژوهشگران كره اى در مطالعات 
جديد با بررسى وضعيت بيش از حدود 210 

هزار داوطلب طى مدت هشت سال ( 2006 تا 2013) به نتيجه عجيبى 
دست يافتند. سطح آلودگى صوتى محل زندگى اين افراد به طور منظم 
كنترل شد. پس از اين مدت، نابارورى در3293 مرد تشخيص داده شد. 
پژوهشگران پس از بررسى علل مختلف زمينه ساز نابارورى مردان (سن، 
تناسب اندام، بيمارى هاى مزمن و...) دريافتند مردانى كه در طول شب 
صداهايى با شدت بالاتر از 55 دسى بل را مى شنوند بيشتر در معرض اين 
خطر هستند. اين شدت صوت معادل سروصداى موجود در پياده روى 

خيابان، مركز خريد و حتى كلاس درس است. 

رئيس كميسيون اجتماعى مجلس در گفت و گو با قدس: 
بيكارى ريشه اصلى آسيب هاى اجتماعى است

زندگــى/ رضا طلبى: رئيس كميســيون اجتماعى مجلس گفت: 
بيكارى ريشــه تمامى آسيب هاى اجتماعى اســت و بدون رفع اين 
مشكل برطرف كردن آسيب هاى اجتماعى هرگز ممكن نخواهد بود. 
دكتر عبدالرضا عزيزى در گفت وگو با قدس افزود: در رابطه با كاهش 
آســيب هاى اجتماعى بايد بدون تعارفات به شفاف سازى پرداخت و 
علت هاى اصلى را تبيين و به جامعه معرفى كرد، در غير اين صورت 
همچنان بايد هزينه اين آســيب ها را بپردازيم.وى با اشاره به اينكه 
پنهان كارى در خصوص آمار آسيب هاى اجتماعى معضلى است كه 
بايد با آن برخورد جدى شود، تصريح كرد: متأسفانه در اين زمينه هنوز 
به بلوغ فرهنگى نرسيده ايم و از اين كه اين آسيب ها را بيان كنيم ترس 
داريم در صورتى كه اگر به ســمت فرهنگسازى پيش برويم و سطح 
آگاهى را ارتقا ببخشيم گرايش مردم به سمت اين مسائل و هوشمندى 

آن ها در جهت كنترل و مراقبت فرزندانشان بيشتر خواهد شد.

زيست بوم

سالم زندگى 

سالم جامعه 

امنيت رايانهبهداشت و درمان

ايسنا: دانشمندان دريافته اند هكرها مى توانند از امواج مغزى براى سرقت رمزهاى 
عبور استفاده كنند. تيمى از محققان دانشگاه آلاباما دريافته اند هدست هاى حسگر 
امواج مغزى موسوم به هدست هاى الكتروانسفالوگرافى (EEG) كاربران را در معرض 
خطر سرقت رمزهاى عبورشان قرار مى دهند. اين هدست ها به عنوان ابزار پزشكى و 

كنترلرهاى گيم كاربرد دارند و بهاى آن ها از 150 تا 800 دلار است.
تيــم علمى حاضر در اين مطالعه دريافت شــخصى كه يك بازى ويديويى را 
متوقف(pause) كرده و هنگام به ســر داشــتن هدست  EEG وارد حساب 
بانكى اش شود، در معرض خطر سرقت پسورد و ديگر اطلاعات حساس از سوى 
يك بدافزار قرار دارد. در يك حمله واقعى، هكر مى تواند فرآيند يادگيرى دقيق 

موردنياز براى بدافزار را تسهيل كند و اين كار را با درخواست كردن از كاربر براى وارد كردن مجموعه اى از ارقام از پيش تعريف شده 
براى رى استارت كردن گيم پس از متوقف شدن آن انجام مى دهد.

تحقيقات محققان دانشگاه آلاباما نشان داد  /  هكرها مى توانند رمز عبور را از امواج مغزى سرقت كنند
 

ايلنا: مديرعامل انجمن ام اس با بيان اينكه روزانه 8 نفر بيمار جديد مبتلا به ام اس 
عضو اين انجمن مى شوند از ابتلاى 6900 نفر به اين بيمارى در يك سال اخير خبر 
داد. عبدالحسين هوشمند، افزود تاكنون 63 هزار بيمار مبتلا به بيمارى ام اس در 
سراسر كشور پذيرش و به عنوان اعضاى انجمن شــناخته مى شوند. ما احتمال 
مى دهيم حدود 30 درصد از بيماران ام اس به دلايل مختلف عضو انجمن ها نشده اند.

وى گفت: متأسفانه در بخش داروهاى خارجى اين پوشش بيمه اى كامل نيست 
و سهمى را كه بيمار بايد پرداخت كند هر ماه بيش از 800 هزار تومان است.

هوشمند گفت: سن شايع اين بيمارى بين 20 تا 40 سال است كه در ابتداى 
جوانى و آغاز كار و تلاش براى يك فرد اســت، اما اين افراد به دليل بيمارى 

نمى توانند اشتغال داشته باشند. عدم امكان اشتغال براى اين افراد استرس و نااميدى زيادى را براى اين بيماران به همراه دارد كه 
تشديدكننده بيمارى است.

مديرعامل اين انجمن خبر داد:  /  ابتلاى 6900 نفر به ام اس در يك سال اخير

 زندگى/ رها واعظى  
«ايران از سلاحى با عنوان حمله 
ســايبرى عليه دشــمنان خود 

استفاده مى كند». 
اين عبارت آشنايى است كه در چند سال اخير 
از زبان كارشناســان، مسئولان و متخصصان 
كشورهاى پيشرفته زياد شنيده شده است. اين 
موج از ســال 2010 و پس از حمله ويروسى 
به تأسيسات هسته اى ايران آغاز شد. در نوامبر 
2010، تهران تصديق كرد كه استاكس نت به 
تأسيسات هســته اى نطنز حمله كرده است. 
در آن زمان، بسيارى از تحليلگران غربى ادعا 
كردند كه نســخه ســال 2009 استاكس نت 
موجب پســرفت بزرگى در برنامه غنى سازى 
ايران شده و رسانه هاى جهانى نيز بشدت روى 

اين جريان مانور دادند.
پس از اين اتفاق رســانه هاى مهمى از جمله 
تلگراف و هافينگتون پست، در گزارش هايى 
ادعا كردنــد كه اين حمله نافرجــام به ايران 
تلنگرى بود كه موجب پيشرفت هسته اى ايران 
و در نهايت افزايش امنيت سايبرى اين كشور 

مى شود.

  جنگ سايبرى بين عربستان و ايران
حمله هكرى چند روز پيش به چند وب سايت 
ايرانى موضوع تازه اى نيســت. از سال گذشته 
پس از اتفاقاتى كه بين ايران و عربســتان در 
حوزه سايبرى رخ داد، اتهام زنى ها عليه ايران 
شدت گرفت. در واقع سال گذشته، يك جنگ 
ســايبرى تمام عيار بين هكرهــاى ايرانى و 

عربستانى صورت گرفت.
بنا بر گزارش ارائه شــده در بى بى سى، ماجرا 
از اين قرار بود كه در پنج خرداد سال 95 يك 
هكر عربستانى وبسايت مركز آمار و اداره ثبت 

احوال ايران را هك كرد و تصوير صدام حسين 
را در صفحه نخســت اين دو وبسايت قرار داد. 
رســانه هاى ايران در ابتدا به دليل شباهت نام 
مستعار اين هكر به گروهك تروريستى داعش، 
گزارش دادند كه اين حمله از ســوى داعش 
صورت گرفته اســت؛ اما هكر عربســتانى در 
يك پســت توييترى ارتباط خود با اين گروه 

تروريستى را تكذيب كرد.
يــك روز پــس از حمله ســايبرى اين هكر 
عربســتانى، گروهى موســوم به «تيم امنيت 
ايــران» با حمله بــه وبســايت اداره كل آمار 
عربستان سعودى و دانشــگاه عبدالعزيز، اين 
حمله را تلافى كردند. تيم ديگرى از هكرهاى 
ايرانى نيــز با نــام «تيم زيرزمينى پســران 
ديجيتال» وبســايت وزارت بازرگانى عربستان 

را هك كردند. 

  واهمه از توان سايبرى ايران 
اين حملات ســبب شــد تا طى روزهاى بعد 

هكرهاى عربستانى صفحه نخست وبسايت هاى 
ايرانى ديگرى از جمله وبســايت پليس ايران، 
اداره پســت، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامى 
و وزارت امــور خارجه ايــران را تغيير داده و 
در مقابل، هكرهاى ايرانــى نيز به تلافى اين 
حملات، چندين پايگاه اينترنتى ديگر عربستان 
را مورد حمله سايبرى قرار دهند. البته ظاهراً 
مقام ها يا نهادهاى رســمى ايران و عربستان 

مستقيماً در اين حملات نقش نداشته اند.
از طرفى كشــورهاى پيشــرفته اى كه روابط 
خصمانه اى با ايران دارند، در حال جوســازى 
عليه پيشــرفت سايبرى ايران هســتند و از 
قدرت سايبرى ايران با عنوان سلاحى قوى ياد 
كرده اند كه عليه ساير قدرت هاى جهانى از آن 

استفاده مى كند.
اخيراً مايكل آيزن اشتاد، مدير برنامه مطالعات 
نظامى و امنيتى در مؤسســه واشــنگتن، در 
خصوص قدرت سايبرى ايران عنوان كرده است 
كه ايران تلاش هاى چشمگيرى براى جاسوسى 

ســايبرى عليه مقام هــاى خارجى بخصوص 
مقام هاى ايالات متحده آمريــكا دارد. وى در 
ادامه گفته است كه ايران از حملات سايبرى 
به عنوان سلاحى در برابر تهديد ها عليه خود 
استفاده مى كند و احتمالاً در سال هاى آينده 
توانايى ســايبرى خود را در اين زمينه بهبود 

مى بخشد.

  آمادگى دفاع سايبرى را بالا ببريم
هر چند كه اينگونه ادعاهاى كذب و جوسازى ها 
عليه ايران، تأثيرى در اهداف راهبردى كشور ما 
ندارد، اما در ســاده ترين حالت، اين واكنش ها 
نشان دهنده ترس و واهمه كشورهاى پيشرفته 
جهان از قدرت ايران در زمينه ســايبرى است 
و هميــن ترس و واهمه ممكن اســت زمينه 
حملات ســايبرى بزرگ از جانب كشورهاى 
ديگر، براى جلوگيرى از پيشــرفت و توسعه 

ايران را افزايش دهد.
اكنون پرسش اينجاست كه با وجود هراسى كه 
بين كشورهاى دنيا در زمينه سايبرى از ايران 
وجود دارد، امنيت سايبرى واقعى ايران در برابر 
حملات سايبرى ديگر كشورهاى پيشرفته تا 

چه اندازه اطمينان بخش است؟
به نظر مى رسد كه با وجود چنين جوسازى ها 
و تهديدهايى، توجه بيشتر به امنيت سايبرى، 
سيســتم ها و شــبكه هاى اطلاعاتى كشور، 
از جانــب ارگان هــا و ســازمان هاى دولتى و 
غيردولتى، از پايين ترين سطح همچون مدارس 
گرفته، تــا بالاترين ســطوح از جمله مراكز 
علمى و دانشگاهى، نهادهاى دولتى و اجرايى، 
سازمان هاى مهم كشور و بخصوص سامانه هاى 
دفاعى و امنيتــى، موضوعى مهم و حياتى به 
حساب مى آيد و بى درنگ بايد در دستور كار 

نهادهاى مسئول قرار گيرد.

احتمال ادامه حملات هكرى به وب سايت هاى ايرانى

آمادگى دفاع سايبرى را بالا ببريم

سخنگوى كميسيون كشاورزى مجلس :

بوى  زمين خوارى  از واگذارى آشوراده مى آيد
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بهمنش؛ ورزشى نويسى كه داراى 
بهترين منش ها بود

راز اسيدپاشى  انتقام جويانه در شرق تهران
خط قرمز: پسر اسيد پاش پس از 11 روز سكوت پرده از ماجراى اسيدپاشى انتقام جويانه اش 
برداشت.   اين حادثه نيمه شب 31خرداد ماه رخ داد. آن شب جوان 19ساله اى همراه دوستش 
داخل خودروى اپتيما در يكى از خيابان هاى شرق تهران نشسته بودند كه مرد جوانى سوار بر 

ماشينش به آن ها نزديك شد. او از جوان 19 ساله كه روى ...

3000737274
سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و ايد  ه 
هاى خود   را از طريق  اين 
پيامك  به صفحه زندگى 

ارسال فرماييد  .

بوى  زمين خوارى  از واگذارى آشوراده مى آيدبوى  زمين خوارى  از واگذارى آشوراده مى آيد
16



آســتان نیوز: مدیر برنامه های تولیدی شــبکه طه 
کشور لبنان گفت: »شبکه طه« با هدف ترویج تربیت 
اسلامی وارد هفتمین بازار فیلم اسلامی مشهد مقدس 
شده است.  ساجد عبید بیان کرد: نمایشگاه بازار فیلم  
اســلامی در تقویت ارتباطات رسانه ای نقش به سزایی 
دارد و در حقیقت، موجب همبستگی و تقویت ارتباطات 
رسانه های ملی و مذهبی در سطح جهان اسلام می شود.

وی بابیان اینکه هفتمین نمایشگاه بازار فیلم  اسلامی 
که در مشهد مقدس به میزبانی آستان قدس رضوی در 

حال برگزاری است، از نظر کمی و کیفی دارای جایگاه 
بسیار خوب و رضایت بخشی است، اظهار کرد: »شبکه 
طه« از سوی کشور لبنان با محوریت کودک و نوجوان 
راه اندازی شده و در راستای تربیت اسلامی کودکان و 

نوجوانان فعالیت می کند.
مدیر برنامه های تولیدی »شــبکه طه« کشور لبنان با 
اشاره به اینکه برگزاری نمایشــگاه بازار فیلم  اسلامی 
موجب همبستگی و تقویت ارتباطات رسانه های ملی 
و مذهبی در سطح جهان اسلام می شود، گفت: برپایی 
چنین نمایشگاه هایی در کشور های اسلامی باعث تقویت 
روابط میان اعضای رادیو و تلویزیون های جهان اسلام 
خواهد شد. عبید بر لزوم همکاری کشور های اسلامی در 
راستای تولید برنامه های کودکانه تاکید و تصریح کرد: 
کشور های اسلامی بایستی در زمینه تولیدات کودکانه 
با یکدیگر همکاری داشته باشند، چراکه در این زمینه با 
همکاری و مشارکت می توانیم از تجربیات مفید و مؤثر 

یکدیگر بهره مند شویم.

ترویجتربیتاسلامیرادرهفتمینبازارفیلماسلامیدنبالمیکنیم

 آســتان نیوز: دکتر محمد طعان نویســنده کتاب
»ســید بغداد« در حاشیه هفتمین بازار فیلم اسلامی 
که در مرکز نمایشــگاه ها و همایش های آستان قدس 
رضــوی در حال برگزاری اســت، عنوان کــرد: برای 
ششمین بار است که به مشهد مقدس می آیم و در این 
سفرها مشــاهده کرده ام که به برکت بارگاه منور امام 
علی بن موســی الرضا)ع( ظرفیت تولید فاخرترین و 
برترین محتواها و اتفاقات رسانه ای دنیای اسلام در این 
مکان مقدس وجود دارد. وی با بیان اینکه امروز رسانه 

اصطلاحی کاربردی است و در واقع قدرت آن را می توان 
با بمب های هسته ای برابر دانست، گفت: این حقیقت 
را باید پذیرفت که آمریکا از طریق CNN توانســته بر 
دنیا مسلط شود و هم چنین فرانسه توانسته از طریق 
رسانه های خود دنیا را تحت تاثیر خود قرار دهد. دکتر 
طعان اضافه کرد: در چنین شرایطی جهان اسلام باید 
از طریق تقویت رسانه های خود به مقابله با رسانه های 
استکباری بپردازد و ما از برگزاری چنین کنفرانس هایی 
که این هدف را دنبال می کنند، استقبال می کنیم. وی 
بیان کرد: حقیقت این اســت که ایران اسلامی تلاش 
و هزینه فراوانی کــرده تا برای حمایت از آرمان جدی 
اسلام که در حال حاضر فلسطین است، گام های مؤثر 
بیشتری برداشته شود. وی با تأکید بر این امر که رسالت 
رسانه های اســلامی باید همان بیداری اسلامی باشد، 
عنوان کرد: بیداری اسلامی را رهبر معظم ایران مطرح 
کردند و این یک فرصت طلایی برای ترویج اسلام ناب 

محمدی است، تا اسلام حقیقی به خوبی معرفی شود.

بیداریاسلامی،مهمترینرسالترسانههایاسلامیدنیاست

چهره - خبر
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فرهنگ
فرهنگ: در حاشــیه برگــزاری نهمین دوره 
اجلاس اتحادیه رادیو و تلویزیون های اســلامی، 
کمیسیون های تخصصی در حوزه رسانه برگزار 
شد و مسائلی همچون پوشش مؤثر رویدادهای 
سیاسی و امنیتی، نقش رسانه ها در جنگ روانی 
و رســانه های تعاملی و نقش آن در جذب افکار 
عمومی مورد بحث و بررسی قرار گرفت. همچنین 
اهمیت اطلاعات رســانه، نقض آزادی مطبوعات 
و رسانه ها در غرب و مســائل مسکوت در آن و 
رسانه، اقتصاد و توسعه متقابل از دیگر مسائلی بود 
که مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت. در یکی 
از این نشست های تخصصی که با موضوع نحوه 
پوشش رسانه ای در جنگ در مرکز همایش های 
آســتان قدس رضوی و در حاشــیه بازار فیلم 
اسلامی  برگزار شد، قائم مقام خبرگزاری صدا و 
سیمای جمهوری اسلامی  ایران محصور نماندن 
رویدادها در یک منطقه را از ویژگی های رســانه 
در قرن حاضر دانست و گفت: رویدادهای محلی 
به ســرعت منطقه ای و بین المللی می شود و در 
مجامــع بین المللی کــه بر آن رویــداد اثرگذار 
هستند، مطرح شده و نسبت به آن واکنش نشان 

می دهند.
دکتر حســن عابدینی با اشــاره به تنوع و تکثر 
رســانه ها در قرن حاضر، خاطرنشــان کرد: این 
موضوع سبب شده که رویدادهای ملی و محلی 
به ســرعت به شکل رویداد بین المللی دربیاید و 

حتی تعریف خبر نیز در این زمان تغییر کند.
به باور او، خبرنگاران تلویزیونی در عصر ما گزارش 
نمی دهنــد بلکه خبر را مقابــل دید مخاطبین 
قرار می دهنــد و مردم حوادث را به صورت زنده 

می بینند.
عابدینی با بیان اینکه نقش رسانه ها در بحران ها 
برخلاف تصوری که در جوامع وجود دارد همیشه 
رفع مشــکل نیست، گفت: گاهی ایجاد بحران و 
یا انتقال بحران از نقطه ای به نقطه دیگر است و 
تعداد کمی  از رسانه ها واقعا به دنبال رفع بحران ها 
هســتند، در واقع رســانه ها با توجه به سیاست 

متولیان خود به موضوعات نگاه می کنند. 

 ضرورت آموزش، پیش از وقوع بحران
دکتر علی رزق، اســتاد دانشــگاه لبنان نیز در 
ســخنانی با بیان اینکه آینده نگری یک رسانه 

می تواند در برخی رویدادها، حیاتی باشد، گفت: 
دست اندرکاران یک رســانه باید آینده را پیش 
بینی کنند تا نقاط ضعف دشــمن را بشناسند و 
با تمرکز بر آن دشــمن را از موضع تهاجمی  به 

دفاعی بکشانند و ابتکار عمل را در دست گیرند.
به بــاور او، باید پیــش از وقوع بحران دســت 
اندرکاران مؤسســه رســانه ای را آموزش داد تا 
بتوانند مشکلات را بشناسند و توانایی مقابله با 

آن را کسب کنند.
رزق، یکی از نمونه های موفق در برخورد با بحران 
را شــبکه المنار لبنان معرفی کرد و افزود: آنها 
می دانستند نهادهای رسانه ای مورد هجوم دشمن 
قرار می گیرند و پیش بینی آینده را کرده بودند و 
با اینکه ساختمان المنار مورد اصابت قرار گرفت، 
بــا آینده نگری و تهیه زیر ســاخت های لازم از 

محلی دیگر، پخش زنده خود را ادامه دادند. 

دکتر رزق با اشــاره به اینکه برخی شبکه ها هم 
نتوانستند خبرنگاران جنگی را به دلایلی مانند 
نداشتن بیمه عمر به میادین اعزام کنند، گفت: 
این نقطه ضعفی بود که این شبکه ها نتوانستند 
خبرنگار در خط مقدم جنگ داشــته باشــند و 
حوادث را به صورت مســتقیم پوشش دهند و 
مجبور شدند اخبار را به نقل از رسانه های دیگر 

منتشر کنند.

 پشتیبانی رسانه ای از نظریه های اسلامی
حجــت الله عبدالمالکی، اســتاد دانشــگاه امام 
صادق)ع( هم در نشست علمی  نقش رسانه ها در 
جنگ روانی به ایراد سخنرانی پرداخت و گفت: اگر 

پشتیبانی رسانه ای خوبی از نظریه های اسلامی  
صورت گیــرد به تدریــج اقتصاد اســتعمارگر 

آمریکایی به عقب رانده می شود.
وی با اشــاره به نقش مؤثر رســانه ها در اصلاح 
ساختارهای اقتصادی خاطرنشان کرد: رسانه ها 
در این حوزه می توانند اثر جدی داشــته باشند؛ 
اولا می توانند در مورد مفهوم اقتصاد و توســعه 
اقتصــادی تبیین داشــته باشــند و دوم اینکه 
می توانند برنامه ها و سیاست های توسعه اقتصادی 

را مطرح کنند.
به باور او، کشــورهای اسلامی  به دلیل عملکرد 
ناصحیح رســانه ها درگیر یک سیاست نادرست 
اقتصادی شــده اند که این منافــع ملت ها را از 
بین برده اســت. وی با اشاره به مفاهیم مختلف 
در حوزه اقتصاد مقاومتی گفت: اقتصاد مقاومتی 
اقتصادی اســت که بتواند با وجود همه موانع و 

مشکلات به اهداف خود برسد.
عبدالمالکی با اشاره به نظام فعلی اقتصاد جهانی 
خاطرنشان کرد: این نظام توسط آمریکا و برخی 
قدرت ها شــکل گرفته و منافع ملت ها خصوصا 

کشورهای اسلامی را به خطر انداخته است.
وی با اشاره به سلطه اقتصادی آمریکا در سطح 
جهان تصریح کرد: آمریکایی ها سالانه هزاران دلار 
با شــکل های مختلف بر ملت های دیگر تحمیل 

کرده و سود می برند.
دکتر حسن نجفی سولاری، استاد دانشگاه امام 
صــادق )ع( در این کمیســیون های تخصصی 
با خطاب قرار دادن رســانه های اســلامی از آنان 
خواست که از حضور و فعالیت در فضای مجازی 

غفلت نکنند.
او به تبیین ویژگی های رسانه های نوین آینده و 

راهکارهای اثربخشی آن پرداخت و گفت: 120 
سال طول کشــیده که صنعت اتومبیل به این 
مرحله برســد ولی در کمتر از 20 سال صنعت 

رسانه به مرحله کنونی رسیده است.
وی افزود: در 20 سال آینده جهان رسانه ای برای 
خودش پنج هدف مهم را ترســیم کرده است، 
آن پنج هدف این است که هر جایی، هر کسی، 
در هر زمانی، هر چیزی را با هر وسیله ای بتواند 
دریافت کند و امروز بعضی از رسانه ها به این نقطه 
رسیده اند ولی باز هم باید اتفاقاتی در این مسیر 

رخ دهد.
استاد دانشگاه امام صادق)ع( با بیان اینکه مراکز 
تحقیقاتی جهان برای مدیریت پیام یا افکار انسان 
پنج پیشران را طراحی کرده اند، خاطر نشان کرد: 
نخستین اقدامی  که برنامه ریزی شده و تا سال 
2035 انجام می شــود هوش مصنوعی و شبیه 
ســازی فکر و ذهن انسان است. دومین پیشران 
و کار بزرگ قرار دادن تمام افراد و اشــیا در یک 

شبکه و زیر ساخت است. 

 بازخواســت در قیامت به خاطر ترک 
فضای مجازی

پژوهشگر مدیریت استراتژیک رسانه گفت: قدرت 
پردازش اطلاعات، کمک بزرگ دیگری است که 
رسانه ها داشته است. به زودی اتفاقی خواهد افتاد 
که محدودیت پهنای باند و پردازش به کلی رفع 
شود. طی سه سال آینده می توانید آرشیو بزرگ 
رادیو تلویزیونی را در یک موبایل داشــته باشید 
و پنجمین اقدام شــبیه سازی پنج حس انسانی 
در رسانه است که می تواند فرصت یا تهدید برای 

رسانه باشد. 

وی با اشاره به اینکه در این صورت قدرت انتقال 
به واقعیت بســیار نزدیک خواهد شد، ابراز کرد: 
بنابرایــن این تغییرات فناوری بر ذهن انســان، 
هویت، شناخت و آگاهی و ارتباطات میان فردی 
و گروهی تاثیر خواهد گذاشــت و تعریف رسانه، 
شــبکه، فضای مجازی و فضــای واقعی عوض 

خواهد شد. 
نجفی ادامه داد: این فناوریهای رسانه ای مشارکت 
مردم را خواهد داشت و کشورهای جدید سایبری 
خواهید داشــت که با جغرافیــای امروز تفاوت 
خواهد داشت؛ ساختار حکومت با استفاده از این 
رسانه ها ساختار معمول نیست و اگر کشورهای 
اســلامی فهم درســتی از این فناوری ها نداشته 
باشند، قدرت به دست کسی می افتد که به این 

فناوری مسلط باشد.
نجفی با بیان اینکه برای این مهم نیاز به سخت 
افزار، نرم افزار و مغز افزار داریم، ابراز کرد: ما باید 
در رســانه های رادیو تلویزیونــی خودمان 360 
درجه شویم،یعنی یک تولید را برای یک مصرف 
انجام ندهیم، یک خبر باید علاوه بر تلویزیون برای 

پخش در فضای مجازی نیز آماده شود.
وی گفت: ما چاره ای نداریم جز اینکه از جلوه های 
ویژه و فضای مجازی اســتفاده کنیم. ما فضای 
مجــازی را به عنوان زیســت دوم می دانیم که 
نعمتی است و اگر رســانه هایمان را به این فضا 

منتقل نکنیم در قیامت بازخواست خواهیم شد.
پیمان جبلی، معاون برون مرزی سازمان صدا و 
سیما هم در ســخنانی یادآور شد: اگر بخواهیم 
در زمینه رسانه ای به نتیجه مطلوبی برسیم باید 
در خصوص دستاوردهایی که  طی این مدت به 

دست آورده ایم، بررسی لازم را داشته باشیم. 

در نشست تخصصی رسانه های جهان اسلام تأکید شد

لزوم آینده  نگری اهالی رسانه 
در قرن بیست ویکم

رویداد

به منظور تولید محصولات فرهنگی صورت گرفت
اعلام آمادگی سازمان فرهنگ و ارتباطات 

اسلامی برای همکاری با آستان قدس

آستان نیوز: معاون بین الملل ســازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی 
گفت: به دنبال آن هســتیم که توافقات خود را با آستان قدس رضوی 
در حوزه بین المللی عملیاتی سازیم و آماده همکاری، همراهی و عرضه 

محصولات فرهنگی و ارائه برنامه مشترک با این آستان نورانی هستیم.
عباس خامه یار در مورد بازار فیلم  اسلامی اظهار کرد: اگر اندیشه برپایی 
این نشســت ها و جشنواره ها در 10 سال گذشته اخذ نمی شد در حال 
حاضر چگونه می توانستیم در فضای تبلیغاتی پیرامون اسلام هراسی، 
ایران هراســی و فرهنگ هراســی که از سوی رسانه های استکبار به ما 
پمپاژ می شود، ایستادگی کنیم. وی افزود: حضور بیش از 200 رسانه در 
بازار فیلم های اسلامی با تولیدات گسترده می تواند طیف ها و گرایش های 

متفاوت را در مناطق جغرافیای مختلف تحت پوشش قرار دهد.
خامه یار افزود: امروز زبان هنر، زبان گفتمان با مردم دنیاســت و جز با 
زبان رسانه امکان تعامل حاصل نمی شود؛ در سازمان فرهنگ و ارتباطات 
اســلامی 83 نماینده فرهنگی در 63 کشور جهان حضور دارند که این 
حضور به معنای معرفی تمدن، دین، فرهنگ، هنر، ادب و نخبگان است.
وی با تأکید بر اینکه مشهد در سال 2017 به عنوان پایتخت فرهنگی 
جهان اسلام معرفی شده و این ظرفیت بسیار بالایی است، تاکید کرد: 
در طول تاریخ خراسان بزرگ همواره تأثیرگذاری بسیاری بر کشور های 
پیرامون و آسیای میانه داشته است، از همین رو بایستی اشتراکات خود 
با کشور های منطقه را احیا کنیم. خامه یار ادامه داد: متأسفانه نتوانستیم 
در سال 2017 اقدام به احیای زیر ساخت های فرهنگی، تمدنی و تاریخی 
مشهد کنیم ولی امیدواریم که در مدت باقی مانده در جذب گردشگران 
قدم کلی برداشته و از ظرفیت رسانه ها در این باب بهره  بگیریم. معاون 
بین الملل سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی ظرفیت هنری، فرهنگی 
و ادبی آســتان قدس رضوی را چندین برابر کشور های اسلامی دانست 
و تصریح کرد: ظرفیت قرآنی، موزه ها، هنرمندان و فعالیت های فرهنگی 
و هنری بخشــی از ظرفیت های آستان قدس رضوی است که بهترین 

ظرفیت برای معرفی مشهد به شمار می آید.

دنیای رسانه

دکتر ولایتی تأکید کرد
لزوم توسعه شبکه ماهواره ای رضوی 

در شرایط امروز جهان اسلام

آستان نیوز: مشــاور مقام معظم رهبری در امور بین الملل تأسیس 
شــبکه ماهواره ای رضوی را اقدامی مبارک معرفی کرد و گفت: شبکه 
ماهواره ای رضوی با توجه به شــرایط حســاس امروز جهان اسلام باید 
توســعه روزافزون یابد. علی اکبر ولایتی در حاشــیه مراسم افتتاحیه 
هفتمین بازار فیلم های اسلامی گفت: تأسیس شبکه ماهواره ای رضوی 
اقدامی بســیار مبارک بوده. این شبکه که در راستای خدمت به توسعه 
فرهنگ رضوی انجام وظیفه می کند باید توسعه روز افزون یابد. البته این 
شبکه علاوه بر زبان فارسی بایستی به زبان های عربی، انگلیسی و سایر 

زبان ها نیز مجهز باشد.
مشــاور مقام معظم رهبری در امور بین الملل در خصوص رسالت این 
شــبکه بین المللی اظهار کرد: این شبکه باید در راستای تبیین فضایل 
و سیره امام رضا)ع(، اثر وجودی و نقش ایشان در احیای اسلام و علوم 

اسلامی و نشان دادن چهره حقیقی اسلام به جهانیان عمل کند.
ولایتی گفت: تمامی مسلمانان اعم از شیعه و سنی شیفته امام رضا)ع( 
هستند، با توجه به فضائل آن بزرگوار و نقششان در احیای اسلام و علوم 

اسلامی، برنامه هایی از این دست باید برای این شبکه تولید شود.

خبر

رقابت در بین رسانه ها، شدید شده است
فرهنگ: مایک تایبور، مدیر یکی از شبکه های رادیویی اسلواکی با بیان 
اینکه کیفیت رسانه ای نباید در قبال اطلاعات خدشه دار شود، اظهار کرد: 
در شرایط فعلی یک جو رقابتی بسیار بزرگ در بین رسانه ها شکل گرفته 
و همه باید این امکان را داشــته باشند که آنچه در جهان رخ می دهد 
را بشــنوند و بگویند اما اینکه رسانه ها اطلاعات را بشناسند و اطلاعات 
مناسب را انتخاب کرده و منتشر کنند، از اهمیت بالایی برخوردار است.

او با اشــاره به منابع اطلاعاتی مختلف گفت: ما نمی توانیم به سراغ هر 
منبع خبری برویم بلکه در رســاندن مفهوم و اطلاعات به مردم باید با 
حساسیت پیش برویم. وی با اشاره به خط مشی و سیاست های مختلف 
رســانه ها خاطرنشان کرد: در انتشار اخبار باید به منابع موثق و صحیح 

رجوع شود و از میان آنها بهترین را انتخاب کرد.

ویژه اجلاس اتحادیه 
تلویزیون های اسلامی  رادیو و

آنچه می خوانید

دست اندرکاران یک رسانه باید 
آینده را پیش بینی کنند تا نقاط 
ضعف دشــمن را بشناســند و با 
تمرکز بر آن دشــمن را از موضع 
تهاجمی به دفاعی بکشــانند باید 
پیــش از وقــوع بحــران دســت 
اندرکاران مؤسســه رسانه ای را 
آموزش داد تا بتوانند مشــکلات 

را بشناسند



آستان نیوز: مسئول توزیع سازمان هنری رسانه ای اوج 
از عرضه مستند »سلاله« در هفتمین بازار فیلم اسلامی 
خبر داد و افزود: این مســتند همزمان با دهه کرامت 

امسال رونمایی و از تلویزیون پخش خواهد شد.
مسعود رضی با بیان اینکه سازمان هنری رسانه ای اوج 
یک سازمان تولیدی است که از سال 90 شکل گرفته 
است، گفت: این سازمان در حوزه های مستند، داستانی، 
سینمایی و سریال، گرافیک، موشن گرافیک، انیمیشن، 

موسیقی و سرود فعالیت می کند.

وی با اعلام اینکه این ســازمان در هفتمین بازار فیلم 
اسلامی با آثار فاخر خود حضور یافته است، اظهار کرد: 
چهار فیلم ســینمایی بادیگارد، ایستاده در غبار و... دو 
سریال ایستاده در غبار و آسمان من، حدود 60 عنوان 
مســتند، 15 انیمیشــن و همچنین نماهنگ هایی از 
حامد زمانی و محســن چاووشــی از جمله این آثار به 
شــمار می روند. وی از تولید مستند سلاله با موضوع 
امامزادگان ســخن گفت و ابراز کرد: در این مستند به 
21 امامزاده مدفون در کشــورمان پرداخته شده است 
که همزمان با دهه کرامت امسال رونمایی و از تلویزیون 

پخش خواهد شد.
مســئول توزیع سازمان هنری رسانه ای اوج با اشاره به 
اینکه برای حضرت معصومه)س( و امام رضا)ع( نیز این 
سازمان تولیداتی دارد، تصریح کرد: چند سالی است که 
پیاده روی دهه آخر صفر به سمت مشهدالرضا)ع( رونق 
گرفته است و این سازمان در این حوزه نیز مستندهایی 

دارد.

عرضه مستند »سلاله« در هفتمین بازار فیلم اسلامی

آستان نیوز: نماینــده تلویزیون دولتی کشور سوریه 
گفت: بازار فیلم های اسلامی فرصتی مغتنم برای ایجاد 

همبستگی میان ملل مسلمان است.
کمال ســلیمان در حاشــیه برگــزاری هفتمین بازار 
فیلم های اســلامی در جوار بارگار منور رضوی، عنوان 
کرد: برگزاری این نمایشــگاه بــه میزبانی جمهوری 
اســلامی ایران و در جوار آستان مقدس رضوی قطعاً 
می تواند موجب ایجاد وحدت هرچه بیشــتر در میان 

رسانه های ملی کشورهای اسلامی شود.

وی گفت: کشور جمهوری اســلامی ایران با برگزاری 
این نمایشــگاه در حقیقت، نقش محوری و اساسی را 
در راســتای ایجاد ارتباط و وحدت هرچه بیشتر میان 

رسانه  های ملی کشور های اسلامی ایفا کرده است.
وی برپایی هفتمین نمایشــگاه بازار فیلم  های اسلامی 
را در پایتخت فرهنگی جهان اســلام و در جوار بارگاه 
منور رضوی بسیار مهم ارزیابی و اظهار کرد: شرکت در 
اجلاس و مجامع عمومی در تقویت ارتباط و همبستگی 
میان کشور های اسلامی می تواند بسیار مؤثر واقع شود، 
چراکه تجربیات فعالان رسانه ای کشور ها میان اعضای 
اتحادیه انتشار می یابد و سبب ایجاد توانمندی در برنامه 

سازی و برنامه ریزی می شود.
وی به نقش رسانه های جمهوری اسلامی ایران در سطح 
منطقه اشاره کرد و گفت: کشور جمهوری اسلامی ایران 
در حقیقت، نقش محوری و اساسی را در جهت ایجاد 
ارتباط و وحدت میان رســانه   ملی کشور های اسلامی 

ایفا کرده است.

ایران نقش اصلی را در وحدت رسانه های اسلامی دارد

چهره - خبر
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دیدگاه

خبر

استاندار خراسان رضوی:
مشهد کانون ارتباطات علمی و فرهنگی 

در جهان اسلام است

فرهنگ: اســتاندار خراسان رضوی گفت: مشهد کانون ارتباطات علمی 
و فرهنگی در منطقه و جهان اســلام است. علیرضا رشیدیان در نهمین 
اجلاس مجمع عمومی اتحادیه رادیو و تلویزیون های اسلامی گفت: خدا را 
سپاس می گویم در جوار مضجع شریف رضوی و در مرکز خراسان کهن 
و دیار مردان و زنان بزرگ همزمان با پایتختی فرهنگی جهان اسلام در 

مشهد، میزبان اهالی رسانه کشورهای اسلامی هستیم.
وی با بیان اینکه در این اجلاس 230 عضو از 36 کشــور اسلامی حضور 
دارند، افزود: امیدوارم اعضای مجمع عمومی اتحادیه های تلویزیون های 

اسلامی بتوانند به اهداف والا و عالی خود برسند.
رشیدیان اذعان کرد: خراسان کهن که امروز مشهد میراث داری آن را بر 
عهده دارد، در طول تاریخ پرفراز و نشــیب خود  با برنامه های فرهنگی، 
علمی به خوبی آشناست. اگرچه امروز مشهد مقدس با تصمیم آیسسکو 
به عنوان پایتخت فرهنگی جهان اســلام شناخته شده است اما در واقع 
در طول تاریخ، این شــهر چهارراه فرهنگی مشرق زمین و اندیشه های 
گوناگون بوده است.  وی بیان کرد: امروز مشهد شاهد گردهمایی بزرگان 
و مسئولان، علمای فرهنگی اسلامی، دانشمندان و مسئولان و متحدان 
تفکر اسلامی اســت در واقع مشهد پای در جای عالی خود نهاده است. 
بعد از اســلام، علم، ادب، معرفت و هنر در این خطه گرم و پر رونق بوده 
و شــاهد شکوفایی مردان و اندیشمندان بزرگی همچون فردوسی، شیخ 

بهایی، شیخ طوسی، شهید مطهری و رهبر معظم انقلاب و ... هستیم.
وی بیان کرد: مشــهد مقدس این ظرفیت را دارد تــا برای هم افزایی، 
افزایش فضیلت ها،خوبی ها و رفع اختلاف و اشکالات در بین امت اسلامی 
نقش آفرینی کند. رشیدیان ادامه داد: مشهد با تکیه بر پیشینه تاریخی و 
فرهنگی خود این ظرفیت را دارد تا جایگاه فرهنگی خراسان کهن را احیا 

و در طرح تمدن نوین اسلامی نقش آفرینی کند.
وی ابراز کرد: مشهد مقدس با بهره گیری از موقعیت جغرافیایی منطقه 
خویش به شایستگی می تواند در طرح تمدن نوین اسلامی نقش آفرینی 
کنــد و به عنوان کانون ارتباطات علمــی و فرهنگی در منطقه و جهان 

فعالیت کند.
وی افزود: امروز محوریت جنگ نرم و سخت بر اسلام و ملت مسلمان در 
حال گسترش است، اما خوشبختانه پیروزی امت های اسلامی در بحرین، 
سوریه، عراق و استقامت برادران مسلمان فلسطین بیانگر نابودی و تلاش 
دشمنان است. رشــیدیان ادامه داد: مشهد می تواند با تأسی از عالم آل 
پیامبر)ص( به پایگاه گفتمان ارزش های اصیل دینی بر پایه قرآن و مکتب 
اهل بیت)ع( بر عقلانیت و تکامل در دنیای اســلام تبدیل شــود و نوای 
وحدت و همدلی و صلح و صفا را در این شرایط پر تنش به نمایندگی از 

امت اسلام به گوش جهانیان برساند.
استاندار خراسان رضوی گفت: مشهد توانایی را دارد تا با ظرفیت و امکانات 
فرهنگی همچون حوزه های علمیه، دانشــگاه ها، موسســات تحقیقاتی 
نهادهای علمی در آینده ای نه چندان دور جهت گفت و گوهای فرهنگی 

در سطح جهانی نقش آفرین باشد.

فرمانده سپاه امام رضا)ع(:
رسانه  اسلامی موفق 

در مسیر ولایت گام برمی دارد

آستان نیوز: فرمانده سپاه امام رضا)ع( گفت: شخصیت ولایی و انقلابی 
نقطه قوت رسانه های اسلامی است. سردار یعقوب علی نظری در حاشیه 
افتتاحیه نهمین اجلاس اتحادیه رادیو و تلویزیون های اســلامی با بیان 
اینکه رسالت اصلی رسانه ها حفظ تعادل و آرامش اجتماعی جوامع بشری 
اســت، عنوان کرد: رسانه های ما از شخصیتی ولایی و انقلابی برخوردار 
هستند و آن ها نیز به خوبی توسط بسیج رسانه ساماندهی شدند و حال، 

با توجه به نیاز انقلاب حضور رسانه  ها باید پررنگ تر و کاربردی تر بشود.
وی افزود: رسانه ها باید با هم اندیشی و استفاده از تجربیات یکدیگر، نقاط 
ضعف و کاستی ها را شناسایی کنند و در جهت رفع آن ها گام بردارند و 
باید طرحی عملیاتی برای رسیدن به اهداف متعالی اسلامی داشته باشند.

فرمانده ســپاه امام رضا)ع( با بیان اینکه رسانه موفق رسانه ای است که 
در مســیر ولایت گام بر می دارد، اضافه کرد: در مواردی هم که رسانه ای 
گامی اشتباه برداشته است، در جهت اصلاح آن تلاش کند و عمده دلیل 
خطاهای رسانه ای عدم آشنایی، بصیرت و شناخت لازم از موقعیت فعلی 
نظام و انقلاب بوده اســت و بر همین اســاس خطاهای رسانه ای عموما 

غیرعمد است. 
وی با بیان اینکه رسانه ها در تنظیم افکار عمومی بسیار مؤثر و تاثیرگذار 
هستند، تأکید کرد: در شرایط التهاب جامعه، نمی توان رفتار و عملکرد 
خوبی را انتظار داشته باشــیم و در این خصوص، رسالت اصلی رسانه ها 
حفظ تعادل و آرامش اجتماعی است و اگر این مهم باشد می توان حق را 

از باطل تشخیص داد.

هــنر
 هنــر/ زهره کهندل  هفتمین بــازار فیلم 
اسلامی، مهمان مشهدالرضا)ع( شد تا جرقه های 
فرهنگ و هنر اســلامی  از ایــن نقطه نورانی در 
ذهن های پاک زده شود. این بازار که در حاشیه 
نهمین اجلاس اتحادیه رادیــو و تلویزیون های 
اســلامی  با حضور 230 شبکه از 86 کشور دنیا 
درحال برگزاری است، نویدبخش روزهای خوبی 

در عرصه تولیدات رسانه ای جهان اسلام است. 
در ایــن دوره از برگــزاری بازار فیلم اســلامی، 
کشورهای اسلامی  با تعداد زیادی از شبکه هایشان 

در این اجلاس شرکت کرده اند.
پیش بینی می شــود هفتمین بــازار فیلم های 
اسلامی  که در مرکز نمایشگاه ها و همایش های 
آســتان قدس رضوی در جوار بــارگاه ملکوتی 
ثامن الحجــج)ع( برگزار می شــود، پررونق تر از 
دوره هــای قبل باشــد، چراکه حــدود 200نفر 
از میهمانــان اجلاس مجمع عمومــی  اتحادیه، 
خریداران فیلم ها و آثار تولیدی عرضه شــده در 
بازار فیلم اســلامی  هستند؛ بازاری که قرار است 

محصولات پاک را عرضه کند.
این بــازار شــاهد حضور شــبکه های مختلف 
تلویزیونی است، از ایران 11شبکه و 42مؤسسه 
تولیدی و از عراق 20شبکه و 4مؤسسه تولیدی 
حضور دارنــد و از کشــورهایی چــون لبنان، 
افغانســتان، هند، ترکیه، ایتالیــا، یمن، بحرین، 
عربستان، فلسطین، سوریه، پاکستان، آذربایجان، 
نیجریه، مصر و بنگلادش نیز 29شبکه تلویزیونی 

و 32مؤسسه تولیدی شرکت کرده اند.

 آشنا شدن هنرمندان اروپا با هنر معاصر 
اسلامی

ایسا سایوشیدو، نائب رئیس انجمن روزنامه نگاران 
اروپا از مهمانان این اجلاس که ازســوی یکی از 
دوستان مســلمانش به این برنامه دعوت شده، 
اگرچه آشــنایی زیــادی با تولیدات رســانه ای 
جهان اســلام ندارد، اما می گویــد: این برنامه ها 
باعث آشــنایی بیشــتر روزنامه نگاران اروپایی 
بــا روزنامه نگاران جهان اســلام و تولیدات آنان 

می شود.
او جایگاه صنعت فیلم سازی ایران را در خاورمیانه 
قابل توجــه دانســته و خاطرنشــان می کنــد: 
کارگردانــان ایرانــی در فســتیوال های جهانی 
درخشان ظاهر شــدند و صنعت فیلمسازی در 

ایران، رشد چشمگیری دارد.
او می گوید: البته ســفارت ایران در یونان بسیار 

فعال اســت و برنامه هایی برای اکران فیلم های 
ایرانی دارد که باعث آشنایی ما با فیلم های ایرانی 

شده است. 
در این فیلم ها می توان ســبک زندگی ایرانی و 
سادگی آن را دید، ضمن این که برخی از فیلم ها، 
غنای تمدنی و فرهنگی کشور ایران را به نمایش 

می گذارد.

به بــاور این روزنامه نگار یونانی، حضور بیشــتر 
هنرمندان و روزنامه نگاران اروپایی در اجلاس های 
مشترک و دیدار با هم صنف هایشان از کشورهای 
اســلامی، باعث آشنایی بیشــتر آنان با یکدیگر 
و ارائــه تصویری واقعی و متعادل از اســلام در 

کشورهای اروپایی می شود. 

 جای خالی یک بانــک اطلاعاتی از 
شرکت کنندگان

در این بازار، حضور شــرکت های فیلم ساز ایرانی 
و شــبکه های تلویزیونی رســانه ملی کشورمان 
قابل توجه بود. فاطمه محسنی، مسئول واحد فیلم 
امور بین الملل کانــون پرورش فکری کودکان و 
نوجوان که در غرفه این مؤسسه فرهنگی مستقر 
اســت، می گوید: در این دوره شاهد پراکندگی 

بیشتری از مهمان ها هستیم. 
فضای نمایشگاهی وسیع است و این باعث شده 
که با وجود بیشتر شدن تعداد شرکت کنندگان، 

آشنایی با همه غرفه ها کمی  زمان بر باشد. 
او با بیــان این که کانــون، محصولاتی با طیف 
مخاطب کودک و نوجوان تولید و عرضه می کند، 
می افزاید: محصولات مــا به این دلیل که ازنظر 
فنی منطبق با ضوابط و اســتانداردهای جهانی 
است، ازنظر محتوایی نیز محدودیت های صحنه 
و موضوع را در آن ها لحاظ می کنیم و به همین 
دلیــل مخاطبان زیادی از کشــورهای مختلف 

اسلامی  داریم، به ویژه از کشورهای عراق، لبنان 
و سوریه. 

محســنی ادامه می دهد: امســال بــا یک فیلم 
ســینمایی جدید به این بازار آمدیم. سال های 
گذشته فقط انیمیشن داشتیم و ساخت یک فیلم 
سینمایی، یعنی اهمیت قائل شدن برای کیفیت 

محصولات حضوریافته در این نمایشگاه.
به گفته او، این بازار فرصت بســیار خوبی است 
تا دســت اندرکاران حوزه ســینما از تهیه کننده 
و شرکت فیلم ســاز گرفته تا کارگردان و عوامل 
ساخت، درکنار هم باشند و با یکدیگر تبادل نظر و 

ایده داشته باشند. 
همچنیــن با توجــه بــه برگزاری نمایشــگاه 
فناوری های رسانه ای، جدیدترین و روزآمدترین 
تجهیزات عرصه رســانه و فیلم سازی به نمایش 
گذاشته می شــود که این باعث تقویت ساخت 

محصولات هنری ازنظر فنی خواهد شد.
مسئول واحد فیلم امور بین الملل کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوان پیشنهاد می کند: بهتر 
بود مدعوین این بازار و نمایشگاه، قبل از برپایی 
بازار با هم آشــنا می شــدند تا فرصت چندروزه 
نمایشگاه، فقط صرف آشنایی نشود، بلکه وجود 
یک بانک اطلاعاتی پیش از برگزاری نمایشــگاه 
باعث می شد تا فروشندگان و مشتریان، راحت تر 
یکدیگر را پیدا کنند و در فرصت چندروزه برپایی 

نمایشگاه، تعامل بیشتری داشته باشند. 

 توانمندی های بسیار در تولید محصولات 
پاک

دبیرکل اتحادیه رادیو و تلویزیون های اسلامی  هم 

معتقد است که این اتحادیه توانمندی های زیادی 
در عرصه خبر و تولید محصولات پاک رسانه ای 

دارد.
حجت الاسلام والمسلمین علی کریمیان با اشاره 
به سابقه ده ساله این اتحادیه برای ایجاد هم گرایی 
بین رســانه های اسلامی، می گوید: در این مدت 
فرصت های خوبی برای هم گرایی در تولید، خبر 
و بخش های دیگر رســانه ای و زمینه های بسیار 
خوبی برای عرضه محصولات پاک رســانه ای در 

جهان فراهم شده است. 
وی با بیــان این کــه تولید محصــولات پاک، 
مهم تریــن هدف برگزاری هفتمیــن بازار فیلم 
اسلامی  است، خاطرنشان می کند: امروز بشریت 
نیازمند محصولات پاک است و بازار فیلم اسلامی 
 این اطمینان را برای خانواده ها فراهم کرده است.

کریمیــان تأکید می کند: بازار فیلم اســلامی  با 
تولید محصــولات و آثار فاخر، امنیت خانواده ها 
را تضمین می کند. برپایی بازار فیلم های اسلامی 
 اتفاقی مهم در عرصه بین المللی بوده است، چراکه 
در هیچ کجای دنیــا نمی توان بازاری را یافت که 
همه محصولات عرضه شــده در آن پاک و حلال 
باشــند و خانواده ها بدون دغدغه بتوانند از همه 

آن ها استفاده کنند.
دبیرکل اتحادیه رادیو و تلویزیون های اســلامی، 
شــکل گیری این اتحادیه و دوام آن را بســیار 
ارزشمند دانسته و برگزاری بازار فیلم را فرصتی 
مغتنم برای عرضه محصولات پاک معرفی کرده و 
یادآور می شود: در این دوره شاهد پویایی، جدیت، 
شــور و هیجان بیشتری هستیم و ظرفیت های 
بســیار خوبی هم در اتحادیه به وجــود آمده و 

تولیدات جدید بسیار باکیفیت هستند.

 دیدگاه هنرمند مشهور عرب زبان
نــزار القطــری، مــداح و گوینده عــرب زبان 
ایرانی الاصــل اهل قطر که بــه زبان های عربی، 
فارسی، انگلیســی و اردو تســلط دارد، یکی از 
میهمان این دوره از اجلاس بود که در همه ادوار 
برگزاری بازار فیلم اســلامی حضور داشته است، 
او می گوید: این نمایشــگاه از نظر وسعت، بسیار 
فضای وسیع و مناسبی دارد از نظر مشارکت هم 
از شبکه ها و موسسات تولیدی بیشتری حضور 
داشته اند. مهمتر از همه اینکه امسال این بازار در 
مکان مهمی برپا شده و آن هم مشهد الرضاست. 
این انتخاب هوشــمندانه، رنگــی از معنویت به 
نمایشگاه پاشیده اســت.  او ادامه می دهد: باید 
روی رســانه هــای تاثیرگذار همچــون فیلم و 
محصولات نمایشی، کار شود تا بتوان اسلام ناب 

محمدی را جهانی کرد. 
القطری با اشــاره به اهمیت تئاتر، انیمیشــن و 
بازی های رایانه ای به عنوان ابزار رسانه ای اثرگذار 
و ماندگار در ذهن مخاطب، خاطرنشان می کند: 
امروز فضای مجازی، فرصت بســیار ارزشمندی 
هســت که باید با تولیدات پاک و محتوای غنی، 
این فضا را پاکیزه کرد.  وی ادامه می دهد: باید به 
دنیا نشان دهیم که اسلام واقعی، جنگ و داعش 
نیست بلکه اسلام، دین محبت و صلح است و این 
میسر نمی شود مگر با تولید محتوایی که اثرگذار 
و غنی باشــد. روی این موضــوع باید کار جدی 
شــود و اتحادیه رادیو و تلویزیون های اسلامی، 

برنامه های خوبی برای تحقق آن دارد.

آنچه می خوانید

برپایــی بازار فیلم های اســامی، 
 اتفاقی مهم در عرصه بین المللی 
اســت، چراکه در هیچ کجای دنیا 
نمی توان بازاری را یافت که همه 
محصولات عرضه شده در آن پاک 
و حال باشند و خانواده ها بدون 
دغدغــه بتواننــد از همــه آن ها 

استفاده کنند

 گزارش تصویری
عکس ها:  قدس آنلاین و خبرگزاری مهر

ویژه اجلاس اتحادیه 
تلویزیون های اسلامی  رادیو و

هفتمین بازار فیلم اسلامی در مشهد رونق گرفت 

رـ فیلم حلال  در مسیــ



 سه شنبه  13  تير 1396 
  9  شوال 1438 4 جولاى 2017  سال سى ام  شماره 8438  

خط حقوقى

خط هشدار

پارك خودرو جلوي در منزل 
يا  خــودرو  شــخصي  *اگر 
موتورسيكلت خود را جلوي در 
منزل ما يا كوچه محل تردد ما، 
پارك كند به نحوي كه امكان 
تردد و يا خروج خودرو نباشد، 
آيا جرمي  تكليفش چيست؟ 
واقع شده است؟ تكليف ما در 

برابر اين عمل چيست؟
*پاسخ:

مي تواند مصداق ماده 690قانون مجازات اسلامي باشد.
مزاحمت يا ممانعت از استفاده از حق.

همچنين ماده 7 قانون راهور مصوب87 اعلام مى دارد:
 چنانچه مالك يا راننده در محل نباشد، با هماهنگى با پليس، مى توانيد خودرو 

را به پاركينگ انتقال دهيد و هزينه جرثقيل با مالك خودرو مى باشد.
در خصوص پارك خودرو يا موتورسيكلت در مقابل در منازل، لازم به ذكر است 
كه برخى از مالكينِ معترض، كه عموماً منازل ايشان در معابر پررفت و آمد قرار 
دارد، اقدام به نصب برچســب «پارك = پنچرى» نموده و با اين اعلام به نوعى 
خود را مجاز به پنچر و يا كم نمودن باد تاير ماشين يا موتورسيكلت پارك شده 
مى دانند و بعضاً در اين خصوص اقدام مى نمايند، كه بايد يادآور گردد، چنين 
عملى مى تواند از مصاديق تخريب موضوع ماده 677 قانون مجازات اســلامى 

قلمداد گرديده، كه حداقل مجازات آن، شش ماه حبس مى باشد.

گم شدن كارت بانكى
 اگر كارتتان گم شود يا سرقت، 
براى جلوگيرى از سوء استفاده، 
به ترتيــب زير از هر دســتگاه 
خودپــرداز مى توانيــد كارت را 
مســدود كنيد، (بدون در دست 
داشــتن كارت) دكمــه ثبت را 
دوبــار بزنيد و گزينه مســدود 
كــردن كارت را انتخاب كنيد؛ 
شــماره كارت را وارد كنيــد؛ 
رمــز كارت را وارد كنيد؛ كارت 

مسدود خواهد شد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

دستگيرى عامل انتشار شايعه 
ورشكستگى يك بانك در قوچان

خط قرمز- بهاره بختيارى: پيرمردى كه ناخواسته و از 
روى عصبانيت، خبر ورشكستگى يكى از مؤسسات مالى و 
اعتبارى را در فضاى مجازى منتشر كرده بود، دستگير شد.
اين متهم كه نمى داند، بايد چه كار كند تا از پس مشكلى 
كه براى خود ايجاد كرده رهايى يابد، در مقابل افسر نگهبان 
مى نشيند و مى گويد: ســال ها پيش براى پيدا كردن كار 
از روستا به شــهر آمدم، در آن زمان چون سواد درست و 
حسابى نداشتم، به ســفارش پدرم مجبور شدم در مغازه 
يكى از هم محلى هايمان كه سال ها قبل از روستا به شهر 

آمده بود كاركردن را شروع كنم.
از صبح تا شــب يكسره پشــت دخل مغازه مى ايستادم و 
جواب مشــترى ها را مى دادم. بعد از گذشــت چند سال، 
توانســتم با كمك صاحب كارم يك مغازه سبزى فروشى 
براى خودم باز كنم. از اينكه مى ديدم، توانســتم روى پاى 
خودم بايستم خدا را شكر مى كردم. براى سر و سامان دادن 
به اوضاع زندگى ام، تصميم گرفتم بخشى از پولى را كه هر 
ماه از فروش ميوه و سبزى درمى آوردم به عنوان پس انداز 
در يك بانك پس انداز كنم تا بتوانم در آينده يك خانه بخرم 

و از اجاره نشينى خلاص شوم.
مدتى بعد از مؤسسه درخواست وام كردم، اما چون شرايط 
لازم را نداشتم نمى توانستم مبلغى را به عنوان وام از آن ها 
دريافت كنم. موضوع را با يكى از دوستان قديمى ام در ميان 
گذاشتم، به پيشــنهاد او پولم را از بانك گرفته و در يكى 
از مؤسسات مالى و اعتبارى ســپرده گذارى كردم، تا در 
ماه با ســودى كه به پولم اضافه مى شود، بتوانم زودتر به 
آرزوى ديرينه ام كه خريد خانه بود، برســم. اما از آنجايى 
كه بدشانســى به من رو كرده بود، بعد از گذشت چند ماه 
خبر ورشكستگى اين مؤسســه به گوشم رسيد. دلهره و 
ترس از اينكه نتوانم اصل پولم را از آن مؤسســه بگيرم به 
جانم افتاد چند ماهى براى دريافت پولم از مؤسســه مالى 
از كار و كاســبى ام گذشتم. ظاهراً خبرهايى كه به گوشم 
رسيده، درست بود، مانند ساير سپرده گذاران از متصدى 
بانك درخواســت پولم را كردم. اما چون حساب و كتاب 
آن مؤسسه بهم ريخته بود ديگر كارى از دست هيچ كس 
برنمى آمد. براى همين تصميــم گرفتم براى انتقام از آن 
مؤسسه در شبكه هاى مجازى خبر ورشكستگى مؤسسه 
و مطالب كذبى را همراهش كنم تا صدايم به گوش تمام 
سپرده گذاران برسد. اما از آنجايى كه آن قدر عصبانى بودم، 
قدرت فكر كردن را نداشــتم به اشــتباه نام يكى ديگر از 

مؤسسات مالى را در آن پيام عنوان كردم.
متصدى حقوقى مؤسسه نيز بخاطر اين كار از من شكايت 
كرده است و حالا در اين اوضاع من مانده ام، با هزار بدبختى 
كه خودم براى خودم درســت كرده ام. در همين راســتا، 
سرهنگ جهان شيرى، رئيس پليس فتا خراسان رضوى 
به خبرنگار ما گفت: شهروندان نبايد به اخبارى كه از منابع 

مجعول يا غيرموثق منتشر مى شود، اعتماد كنند.
وى افزود: انتشار هر نوع پيام يا خبر در شبكه هاى مجازى 
براى منتشــر كنندگان مسئوليت حقوقى و قضايى ايجاد 
مى كنــد پس بايد دقــت كنند كه به شــايعات يا اخبار 
دروغ دامن نزننــد. وى تصريح كرد: فضاى مجازى محل 
انتقام گيرى يا عقده گشايى از طريق انتشار اكاذيب نيست.

خط عبرت

خط قرمز: شش مرد جوان كه با تهديد اسلحه و شليك به 
چندين دامدارى در استان هاى مختلف كشور دستبرد زده 
بودند در حالى به زودى در دادگاه كيفرى يك استان تهران 
محاكمه مى شوند كه يكى از مالباخته ها كه معجزه آسا زنده 

مانده است براى آن ها اشد مجازات خواسته است.
رسيدگى به اين پرونده از نيمه شب هجدهم اسفند ماه سال 
92 به دنبال انتقال پيكر نيمه جان يك پسر 18ساله به نام 
ايمان به بيمارستان فاطمه زهراى رباط كريم در دستور كار 
پليس قرار گفت. اين پسر كه از ناحيه پا مورد اصابت چندين 
گلوله قرار گرفته و با ضربه هاى قمه به شدت مجروح شده 
بود تحت عمل جراحى قرار گرفت و به طرز معجزه آسايى 

زنده ماند.
ايمان وقتى در بيمارســتان به هوش آمد به پليس گفت: 

پدرم صاحب يك دامدارى بزرگ در رباط كريم اســت. من 
و نگهبان دامدارى شب ها را آنجا سپرى مى كنيم. نيمه شب 
بود كه چند مرد ســياه پوش كه صورت هايشان را با ماسك 
پوشانده بودند وارد دامدارى شدند. آن ها كه اسلحه داشتند به 
سمت من و مرد نگهبان شليك كردند. چند تير به سمت مرد 
نگهبان شليك شد اما به او برخورد نكرد اما دو تير به پاى من 
برخورد كرد. فرياد كشيدم و كمك خواستم كه يكى از مردان 

خشن با قمه به سرم زد كه بيهوش شدم.
وى ادامــه داد: وقتى به هوش آمدم در بيمارســتان بودم و 
متوجه شــدم همســايه ها به كمك ما آمده اند. مردان سياه 
پوش دست و پاى نگهبان را بسته و همه گاو و گوسفندان را 

ســرقت كرده بودند. آن ها قبل از ورود به دامدارى سگ هاى 
نگهبان را هم كشته بودند.

در حالى كه تلاش پليس براى رديابى دزدان خشن آغاز شده 
بود به پليس خبر رســيد به يك دامدارى در اسلامشهر نيز 
دستبرد مشابه زده شده و دزدان سياه پوش با تهديد اسلحه 

و قمه چندين گاو و گوسفند را با خود برده اند.
در فاصله كوتاهى از اين ماجرا چندين شكايت ديگر مبنى بر 
سرقت هاى شبانه به دامدارى هايى در استان اصفهان، مركزى 
و كاشــان به پليس رسيد. پليس با بررسى پوكه هاى كشف 
شده در محل دريافت پوكه تيرها با تيرهاى شليك شده به 
پسر دامدار در رباط كريم مشابه است و با كشف اين سرنخ و 
اطلاعاتى كه از ساير مالباختگان گرفته بود سرانجام رد دزدان 

شب رو را يافت و در عمليات ضربتى آن ها را در مخفيگاهشان 
در حاشيه اصفهان بازداشت كرد. پليس در بازرسى مخفيگاه 
شش دزد شب رو چندين اسلحه كمرى و 186خشاب تيز 

جنگى كشف كرد. 
يكى از مجرمان به نام اردشير در بازجويى ها گفت: من و پنج 
نفر از دوســتانم بى كار بوديم. به همين خاطر اسلحه تهيه 
كرديم و نقشه سرقت هاى شبانه از دامدارى ها را كشيديم. ما 
پس از سرقت احشام را مى فروختيم و پولش را بين خودمان 

تقسيم مى كرديم. 
در اولين ســرقت در رباط كريم چون ترسيده بوديم و پسر 
دامدار ســر و صدا راه انداخته بود به سمت او و مرد نگهبان 
شليك كرديم و با قمه به سرش زديم اما قصد كشتن آن ها را 
نداشتم. آن ها همچنين به سرقت مقدارى طلا نيز در پيشوا 

ورامين اعتراف كردند.
با توجه به اينكه متهمان در اصفهان بازداشــت شده بودند 
در شــعبه چهارم دادگاه كيفرى اصفهان محاكمه شــدند. 
قضات دادگاه اردشــير را به 15ســال زندان و شلاق و ساير 
همدستانش را به 13سال زندان و شلاق محكوم كردند.حكم 
صادره اما به خاطر اينكه ساير سرقت ها در استان هاى مختلف 
صورت گرفته بود تأييد نشــد و پرونده ها پس از تجميع به 
دادگاه كيفرى يك اســتان تهران فرســتاده شد. قرار است 
شش دزد خشن در حالى در شعبه دهم دادگاه كيفرى يك 
استان تهران محاكمه شوند كه شاكيان پرونده براى آن ها اشد 

مجازات خواسته اند.

شش مرد جوان كه با تهديد اسلحه و شليك به 
چندين دامدارى در استان هاى مختلف كشور دستبرد زده 
بودند در حالى به زودى در دادگاه كيفرى يك استان تهران 
محاكمه مى شوند كه يكى از مالباخته ها كه معجزه آسا زنده 

رسيدگى به اين پرونده از نيمه شب هجدهم اسفند ماه سال 
ساله به نام 
ايمان به بيمارستان فاطمه زهراى رباط كريم در دستور كار 
پليس قرار گفت. اين پسر كه از ناحيه پا مورد اصابت چندين 
گلوله قرار گرفته و با ضربه هاى قمه به شدت مجروح شده 
بود تحت عمل جراحى قرار گرفت و به طرز معجزه آسايى 

اشد مجازات در انتظار دزدان مسلح گاو 

اطلاعاتى كه از ساير مالباختگان گرفته بود سرانجام رد دزدان اطلاعاتى كه از ساير مالباختگان گرفته بود سرانجام رد دزدان اطلاعاتى كه از ساير مالباختگان گرفته بود سرانجام رد دزدان اطلاعاتى كه از ساير مالباختگان گرفته بود سرانجام رد دزدان اطلاعاتى كه از ساير مالباختگان گرفته بود سرانجام رد دزدان اطلاعاتى كه از ساير مالباختگان گرفته بود سرانجام رد دزدان پوش دست و پاى نگهبان را بسته و همه گاو و گوسفندان را 

سناريوى عجيب يك زن براى تنبيه شوهرش
خط قرمز: زن جوان براى تنبيه شوهرش 
ســناريوى عجيبــى را طراحــى كرد و
           همســرش را عامــل دو جنايت 
معرفى كرد.  اين پرونده از سحرگاه دوم 
تير و به دنبال تماس زن جوانى با پليس 
در دســتور كار قرار گرفت.او در اظهارات 
هولناكــى ادعا كرد شــوهرش دو نفر از 
طلبكاران خود را كشته و اجساد آن ها را 
در بيابان هاى اطراف محله «ازگل» دفن 
كرده است. با گزارش اين جنايت تيمى 
از مأموران راهى خانه مورد نظر شــده و 

شوهر اين زن را بازداشت كردند. 
مرد ميانســال كه مدير يك شــركت 
خصوصى است در حالى كه از دستگيرى 
و شنيدن اتهامش شوكه شده بود از ابتدا 
منكر هر گونه جنايتى شــد.او زمانى كه 
مقابل بازپرس شعبه ششــم دادسراى 
امور جنايى تهران ايستاد گفت: «همسرم 
مشكل شديد روحى دارد و وقتى باهم 
اختلاف پيدا مى كنيم، كارهاى عجيب 
وغريبى انجام مى دهد. ديشب هم درباره 

تغيير محل شركت جروبحثمان شد و او 
براى انتقام از من چنين ادعايى را مطرح 
كرد. او حتى بــه من گفت مى خواهم تو 
را زنــدان بيندازم و بعــد رضايت دهم تا 
كمى حالت گرفته شود. او تصور مى كند 
كــه آزادى ام به رضايت او بســتگى دارد 
به همين دليل هم اين اتهام هاى بى پايه 
واســاس را زده است.» با وجود اينكه پسر 
17 ســاله اين زن و شــوهر نيز اظهارات 
پــدرش را تأييــد كــرده بــود، بازپرس 
محسن مدير روســتا ضمن آزادى متهم 
با قرار وثيقه، دستور بررسى ادعاهاى زن 
را صادر كرد. اما تحقيقات نشــان داد در 
بــازه زمانى كه زن جــوان ادعا كرده بود 
شوهرش مرتكب قتل شده است گزارش 
گم شدن يا كشف جسدى در منطقه ازگل 
وجود نداشته و همين امر مهر تأييدى بر 
اظهارات مــرد نگونبخت بــود. همزمان 
با تكميــل تحقيقات، زن جــوان نيز به 
دادسراى جنايى احضارشد و شهادت داد 
كه به خاطرعصبانيت وناراحتى شديد اين 

توطئه را چيده تا شوهرش را تنبيه كند. او 
به بازپرس گفت: «با شوهرم اختلاف داشتم 
و مى خواستم از او انتقام بگيرم. وقتى اين 
موضوع را با دختر خاله ام در ميان گذاشتم 
او اين نقشه را برايم كشيد. دختر خاله ام 
مى گفت همســرم را يك شب بازداشت 
مى كنند و اين طــور مى توانى حالش را 
بگيرى. من هم همان طور كه او گفته بود 
عمل كردم اما وقتى ديدم موضوع جدى 
شد، عذاب وجدان گرفتم و به اينجا آمدم 
تا واقعيت را بگويم.»  بنا به اين گزارش، با 
اظهارات اين زن و همچنين اعلام نتيجه 
تحقيقات پليسى شوهر اين زن آزاد شد 
وبه دليل اينكه او ازهمســرش شــكايت 

نداشت پرونده مختومه شد.

توطئه را چيده تا شوهرش را تنبيه كند. او 

دزدى خواهر و 
برادر از خانه همسايه

خط قرمــز: دخترى جوان كــه به همراه 
برادر نوجوانش به اثاثيه منزل همسايه شان 
دســتبرد زده بود توسط پليس شناسايى و 
دستگير شد. سرهنگ حسن ناگهانى فرمانده 
انتظامى شهرستان تايباد در تشريح اين خبر 
گفت: در پى وقوع يك فقره ســرقت منزل 
در خيابان «آب بخشــا» شهر تايباد موضوع 
به صورت ويژه در دستوركار تيمى از پليس 
آگاهى قرار گرفت. وى افزود: كارآگاهان دايره 
مبارزه با سرقت پليس آگاهى با بررسى دقيق 
محل صحنه به دخترى جوان كه همسايه 
مالباخته است مظنون و با هماهنگى مقام 
قضايــى او را مــورد بازجويى قــرار دادند. 
ســرهنگ ناگهانى تصريح كــرد: متهم 20 
ساله كه اعتياد شديد به موادمخدر صنعتى 
دارد در بازجوئى هاى به عمل آمده به سرقت 
اثاثيه منزل همسايه (چهار عدد كپسول گاز، 
اتو، 2 تخته پتو، روفرشــى و...) با همكارى 
برادر 14 ســاله اش اعتراف كــرد. فرمانده 
انتظامى شهرستان تايباد خاطرنشان كرد: 
متهمان پس از تشــكيل پرونده براى سير 

مراحل قانونى به دادسرا معرفى شدند.



خط بين الملل

شليك مرگبار و ناخواسته پدر به دخترش 
خط قرمز: مردى هنگام آموزش خطرات استفاده از اسلحه به دو پسر نوجوانش، 

ناخواسته دخترش را هدف گرفت و كشت. 
«اريك هامل» 33 ســاله كه با خانــواده اش در ايالت «اينديانا» زندگى مى كرد، 
هنگام صحبت با پسران نوجوانش درباره خطرات اسلحه، با يك حركت نمايشى 
به سمت دختر 9 ساله اش شليك كرد. غافل از اينكه اسلحه به طوركامل خالى 
از فشنگ نشده است. اين مرد كه پس از مرگ ناباورانه دخترش دستگير شده 
بود در حالى كه بشــدت گريه مى كرد به قاضى گفت: «فراموش كرده بودم كه 
اســلحه پر است و گرنه هرگز شــليك نمى كردم. دخترم از آنجا رد مى شد و 
آخرين حرفى كه به پسرانم زدم اين بود كه بازى با اسلحه عواقب سنگينى دارد 
كه ناگهان تيرى شليك شد» به گفته كارشناس هاى قضايى، اين مرد در صورت 

اثبات جرمش بين 20 تا 40 سال زندانى خواهد شد.

تصادف با گروهى از دانش آموزان 
در لندن

خط قرمز: برخورد يك آئودى با يك گروه دانش آموز ساعت 1/30 روز يكشنبه 
در جنوب لندن يك كشته و 6 زخمى برجا گذاشت.  به گزارش گروه ترجمه 
خط قرمز، بدنبال برخورد يــك آئودى با يك گروه از نوجوانان يك دختر 16 
ســاله كشته و 6 تن ديگر زخمى شــدند. يك فرد مظنون 30 ساله به اتهام 
رانندگى خطرناك بازداشــت شــده و تحت بازجويى قرار دارد. مصدومان اين 
سانحه رانندگى به چند بيمارستان انتقال داده شده اند و تحت درمان قرار دارند. 
طبق گزارش اوليه سرعت غيرمجاز راننده اين حادثه تلخ را رقم زد. راننده اين 
خودرو بعد از تصادف از محل متوارى شد كه پليس ظرف مدت كوتاهى يك 
فرد را به اتهام رانندگى مخاطره آميز بازداشت كرد. تحقيقات پليس همچنان 

ادامه دارد و حال مجروحان اين سانحه رانندگى مساعد اعلام شده است.

سقوط بالگرد امداد و مرگ 8 سرنشين 
دراندونزى

خط قرمز: سقوط يك فروند بالگرد امداد و نجات در اندونزى كه براى كمك به 
گردشگران گرفتار در فوران آتشفشان «سيلرى كريتر» اقدام كرده بود، منجر به 

مرگ 8 سرنشين و خدمه پرواز شد. 
يك فروند بالگرد متعلق به آژانس جست وجو و نجات ملى در «تمانگونگ» در 

جاوا مركزى سقوط كرد و 8 سرنشين و كادر پرواز آن كشته شدند.
اين بالگرد عصر يكشنبه در اين منطقه اندونزى براى كمك به گردشگرانى كه 

در دهانه يك آتشفشان گرفتار شده بودند اقدام كرد كه سقوط كرد.
بنابراين گزارش، اين بالگرد در مأموريت امداد و نجات در يك دهانه آتشفشانى 
فعال بود كه مقصد گردشگرى معروفى است و دود ناشى از فورانى كه ساعت 

12 روز گذشته اتفاق افتاد، تا 50 متر ارتفاع داشت.
ايــن بالگرد امداد و نجات با 8 خدمه از جمله 4 كادر پرواز و 4 نيروى امداد و 
نجات ساعت 16 يكشنبه به وقت محلى «سمارانگ» مركز استان جاوا مركزى را 

به مقصد آتشفشان ترك كرده بود.
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شك پليس دست 2 مرد را 
در اسلامشهر رو كرد 

خط قرمــز: رئيس پليس شهرســتان اسلامشــهر از 
دستگيرى دو سارق محتويات خودرو خبر داد. 

سرهنگ ابراهيم حســن آبادى رئيس پليس شهرستان 
اسلامشهر درتشريح اين خبر گفت: مأموران كلانترى 16 
موســى آباد هنگام گشت زنى به سرنشينان يك خودرو 
سوارى، مشكوك و براى بررسى موضوع به خودرو نزديك 

شدند.
اين مقام انتظامى بيان كرد: متهمان به محض مشاهده 
پليس فرار كردند، ولى مأموران موفق شدند پس از طى 
مســير كوتاهى خودرو را متوقف و متهمان را دستگير 

كنند. 
وى در ادامــه خاطرنشــان كرد: در بازرســى از خودرو 
متهمان تعدادى ابزار آلات سرقت، باطرى خودرو، پنل 
ضبط كشــف و متهمان به همراه اموال مكشوفه براى 
تكميل پرونده و تحقيقات بيشــتر به كلانترى منتقل 

شدند. 
حســن آبادى تصريح كــرد: متهمــان دربازجويى هاى 
تخصصى پليس جرم خود را قبول داشــته و در ادامه به 
14 فقره سرقت محتويات خودرو در شهرستان اسلامشهر 

اعتراف كردند.
رئيس پليس شهرســتان اسلامشهر در پايان اظهار كرد: 
متهمان پس از تشكيل پرونده جهت سير مراحل قانونى 

تحويل مراجع قضايى شدند.

شليك خونين سوداگران مرگ 
به دو سرباز مرزبانى 

خط قرمز: دو سرباز مرزبانى در سيستان وبلوچستان در 
درگيرى با قاچاقچيان مواد مخدر مجروح شدند. 

در آخرين ســاعات شب گذشــته مرزبانان متوجه ورود 
قاچاقچيان مواد مخدر از مرزهاى جنوب شرق به داخل 
كشور شدند. بلافاصله مأموران گروهان قرقرى مرز طلائى 
سيستان وبلوچســتان با قاچاقچيان درگير شده و افراد 

مسلح به سوى مرزبانان آتش گشودند. 
در جريان اين درگيرى دو ســرباز مرزبانى مجروح شدند 
كه بلافاصله به مراكز درمانى منتقل شدند. حال اين دو 

مرزبان رضايت بخش گزارش شده است.

مرگ اسرار آميز مرد 50 ساله 
سبزوارى 

 خط قرمز: جسد مرد 50 ساله اى كه به طرز مشكوكى در 
خانه اش جان خود را از دست داده بود كشف شد. 

ساعت هاى پايانى شب گذشــته مرگ مشكوك مردى 
50ساله در خانه وى واقع در خيابان شهيد باهنر سبزوار 

به پليس 110و فوريت هاى پزشكى 115 اعلام شد. 
امدادگران بلافاصله در محل حاضر و جسد مرد ميانسال را 
داخل يكى از اتاق هاى خانه كشف كردند. جسد با دستور 
مقام قضائى به پزشــكى قانونى انتقال يافت و تحقيقات 

پليسى در اين باره ادامه دارد.

خط خبر
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خط قرمز- سعيد كوشافر: پســر جوانى كه در منطقه 
آزادشهر مشــهد براى خود پاتوق زورگيرى راه انداخته بود 
و هراز گاهى زنان جوان را طعمه قرار داده و با سرقت از آنها 
اقدام به ايجاد رعب و وحشت كرده بود، توسط مأموران پليس 

شناسايى و دستگير شد.
*رؤياهاى خشن يك پسر جوان

پسر جوان هنوز 21 سال بيشتر نداشت، ولى با وجود همين 
سن و ســال اندك 6 فقره سابقه كيفرى در كارنامه زندگى 
خود داشــت. بى پولى دردى بود كه همواره او را آزار مى داد، 
كارى كه او مى خواســت وجود نداشــت، كارى كه زحمت 

نداشته و در مقابل پول خوبى هم نصيبش كند.
بالاخره به اين نتيجه رســيد كه بايد دست به سرقت بزند، 
او آنقدر در خيابان ها گشــته بود كــه به خوبى كوچه پس 
كوچه هاى منطقه را مى شناخت، او مى ديد كه برخى زن هاى 
جوان خيلى در نگهدارى اموالشان دقيق نيستند و چه بسا 
با يك تشر و اندكى خشونت مى توان از آن ها زورگيرى كرد.

اين جوان براى اجراى نقشــه هاى شومش در اولين فرصت 
چاقويى خريد، چاقويى كه برق تيغه اش در دل طعمه ها رعب 

و وحشت ايجاد كند.
او سپس با خودش افراد جامعه را آناليز كرد و به اين نتيجه 
رسيد كه زنان جوان مى توانند راحت ترين طعمه ها باشند، 
چرا كه احتمال همراه داشتن وسايل قيمتى بيشترى وجود 

دارد و كمتر در مقابل زورگيرها مقاومت مى كنند.
*اجراى نقشه در كوچه هاى خلوت

او نقشــه اش را خيلى زود به اجرا گذاشــت، در كوچه هاى 
خلوت كشيك مى كشيد، گشت مى زد تا زنى جوان را بيابد، 
او سپس با تهديد به اين زنان حمله ور شده و با تهديد همان 

چاقوى براق اقدام به سرقت مى كرد.
او با همين شيوه توانسته بود مخارج روزانه اش را تأمين كند، 
حتى پولى به دست آورد و موتورسيكلتى خريد تا ديگر نگران 
فرار نباشد، اما براى كار خلاف هرگز نمى توان پايان خوشى 
متصور بود، انتهاى هر خلافى در نهايت گرفتارى در چنگال 

قانون است.
براى اين پسر جوان هم سرنوشت اينگونه رقم خورد، ساعت 
7 صبح روز يكشنبه او با موتورسيكلتش به بلوار امامت رسيد، 
خلوتى صبحگاهان وسوســه اش كرد تا سرى به كوچه هاى 
فرعى بزند، او در چندمين كوچه بود كه متوجه حضور زنى 
جوان در پياده رو شــد، بلافاصله خودش را به او رســاند و با 

موتورسيكلتش كنار زن جوان توقف كرد.
او با ســرعت از موتور پياده شد و در حالى كه چاقو را از لابه 
لاى لباســهايش بيرون مى آورد به طرف زن جوان حمله ور 
شد، جوان 21 ســاله خيلى زود زبان تهديد گشود و از زن 
جوان خواست بدون حركت اضافى يا داد و بيداد كيف دستى 
و موبايلش را تقديم كند. زن جوان كه كم مانده بود از ترس 
سكته كند بدون هيچ مقاومتى اموالش را تقديم زورگير جوان 
كرد. او هم به طرف موتورسيكلتش حركت كرد تا اين سرقت 

صبحگاهى را جشن بگيرد.
*گزارش سرقتهاى خشن خيابانى

ماجرا را از اين جا به بعد از زبان فرمانده انتظامى مشهد مرور 
مى كنيم، جايى كه سرهنگ محمد بوستانى مى گويد: در پى 
گزارش سرقت هاى خشن از عابران پياده در محدوده آزادشهر 
كه عمده طعمه هاى آن ها زنان جوان بودند، دستورات لازم 
به سركلانترى غرب مشهد داده شد. در همين راستا تيم هاى 
تجسس كلانترى سجاد مشهد يك عمليات ضربتى و فورى 
طراحى كردند و گشت هاى نامحسوس و كنترل و مراقبت را 

به مرحله اجرا گذاشتند.

آن ها سپس سراغ مالباختگان اين سرقت هاى خشن رفتند 
و در گفت و گو با آن ها به سرنخهايى از اين زورگير ماجراجو 
دست يافتند، سرنخ هايى كه توانست آنها را در راه شناسايى 
اين سارق كمك كند. با توجه به اين سرنخ ها بود كه همانروز 
صبح جوان موتورســوار به صورت كاملاً نامحسوس تحت 
تعقيب و مراقبت قرار گرفت. دقايقى قبل از ساعت 7 صبح 
بود كه گشت نامحســوس عوامل تجسس كلانترى سجاد 
گزارش كردند كه جوانى موتورسوار با مشخصات سارق در 
بلوار امامت رؤيت شده است، آنها سپس عمليات تعقيب و 
مراقبت را به اجرا گذاشــتند. درست زمانى كه پسر جوان 
گمان مى كرد يكى از راحت ترين و تميزترين ســرقت هاى 
صبحگاهى اش را اجرا كرده اســت و برگشــت تا ســوار بر 
موتورســيكلتش شــود خود را در حلقه محاصره مأموران 

كلانترى سجاد ديد.
در بازرسى از اين پسر جوان كه حين سرقت دستگير شده 
بود و عباس نام داشــت، تعدادى كارت بانكى، دو دســتگاه 
گوشــى تلفن همراه و ديگر وسايل سرقتى كشف شد. اين 
در حالى اســت كه تحقيقات درباره ساير جرايم اين جوان 
زورگير ادامه دارد و با دستور مقام قضايى تحت بازجويى هاى 
علمــى و فنى قرار خواهد گرفت تا به ديگر جرايم احتمالى 

هم اعتراف كند.
ســرهنگ بوســتانى گفت: اين پرونده همچنين از سوى 
كارشناســان برآوردهاى اجتماعى پليس نيز مورد مطالعه 
و واكاوى قرار مى گيرد چرا كه پســرى 21 ساله شش فقره 
سابقه كيفرى در كارنامه سياه خود دارد و از سويى بى توجهى 
والدين بــه روش هاى صحيح فرزند پرورى و كم كارى نهاد 
خانواده سبب شده او چنين سركش و زياده خواه بار بيايد و 
از مسير اصلى زندگى خود كه تلاش براى زندگى آبرومندانه 
اســت فاصله بگيرد. فرمانده انتظامى مشهد در پايان تأكيد 
كرد: افرادى كه بخواهند نظم و آســايش شــهروندان را در 
مشهد خدشــه دار كنند بدانند پليس به پشتوانه همكارى 
آگاهانه مردم و حمايت هاى دستگاه قضائى برخورد قاطعانه 
و جدى با آنها بــه عمل خواهد آورد و فرصتى براى جولان 

سركشى هاى خود نخواهند داشت.

دستگيرى دزد چاقو به دست هنگام سرقت صبحگاهى از زن جوان

خط قرمز: پســر اســيد پاش پس از 11 روز سكوت پرده از 
ماجراى اسيدپاشى انتقام جويانه اش برداشت.   اين حادثه نيمه 
شــب 31خرداد ماه رخ داد. آن شــب جوان 19ساله اى همراه 
دوســتش داخل خودروى اپتيما در يكى از خيابان هاى شرق 
تهران نشسته بودند كه مرد جوانى سوار بر ماشينش به آن ها 
نزديك شد. او از جوان 19 ساله كه روى صندلى شاگرد نشسته 
بود، خواست تا شيشه را پايين بياورد و پس از آن به روى وى 
و خودروى اپتيما اسيد پاشــيد و فرار كرد. پس از اين حادثه 
جوان مصدوم به بيمارستان منتقل و مشخص شد كه از ناحيه 
صورت و دست دچار 12درصد سوختگى شده است. از سوى 
ديگر كارآگاهان اداره شــانزدهم پليس آگاهى با بررسى هاى 
تخصصى متهم را شناسايى و دستگير كردند. او در بازجويى ها 
به اسيدپاشى اقرار اما درخصوص انگيزه اش سكوت كرده بود و 
حرفى نمى زد. تا اينكه متهم به دادسراى جنايى تهران منتقل 
شــد و وقتى پيش روى قاضى قرار گرفت، از انگيزه اش براى 

اسيدپاشى گفت و مدعى شــد: قربانى حادثه از دوستانم بود. 
خيلى با هم رابطه خوبى داشتيم تا اينكه مدتى قبل توهمات 
عجيبى سراغم آمد و تصور مى كردم كه دوستم خواهرم را مورد 
آزار و اذيت قرار داده است. همين شد كه تصميم گرفتم با تهيه 
اســيد از او انتقام بگيرم.متهم چنين انگيزه اى را مطرح كرد و 
ســعى داشت خود را مجنون نشان دهد اما وقتى قاضى گفت 
كه براى اثبات ادعايش مدركى دارد؟ متهم پاسخ منفى داد. در 
ادامه قاضى به بازجويى از او ادامه داد تا اينكه پسر جوان گفت: 
دوستم(قربانى اسيدپاشى) چند ماه قبل با جوانى كه خودروى 
اپتيما داشت، دوست شده بود. رابطه آن ها به حدى صميمى 
شد كه ديگر با من كمتر رفت وآمد مى كرد. از طرفى من فكر 
مى كردم كه دوســتم مزاحم خواهرم شده بود. تصور مى كردم 
دوست جديدش يعنى راننده اپتيما روى او تأثير گذاشته است. 
وى ادامه داد: يك روز پيش از حادثه نزد دوســتم رفتم و به او 
گوشــزد كردم تا رابطه با دوست جديدش را به هم بزند اما او 

قبول نكرد. دوســتم از وقتى با او صميمى شده انگار يك آدم 
ديگر شده بود. حتى بارها مى ديدم كه موسيقى لس آنجلسى 
گوش مى دهد و اين موضوع مرا اذيت مى كرد. همه اين ها باعث 
شد كه از او كينه به دل بگيرم و نقشه اسيدپاشى بكشم. يك 
روز قبل از حادثه اســيد خريدم و آن را داخل ظرفى ريختم. 
آن شــب دوســتم را تعقيب كردم و وقتى ديدم راننده اپتيما 
به دنبالش آمده به سمت او رفتم و نقشه را اجرا كردم كه بخشى 

از اسيد روى ماشين اپتيما ريخت و به آن خسارت وارد شد.
بنــا به اين گزارش، متهم پس از بازگو كردن انگيزه اش با قرار 

قانونى در اختيار اداره آگاهى قرار گرفت.

راز اسيدپاشى انتقام جويانه در شرق تهران



ابهام در برگزارى مسابقه استقلال و پرسپوليس در اروپا

بازيكنان از ناكامى در دربى مى ترسند!

 فوتبال  سينا حسينى   تيم رسانه اى اسپانسر 
مشترك باشگاه هاى اســتقلال و پرسپوليس با طرح 
موضوع برگزارى دربــى دو تيم در اروپا خبرســازى 
ســنگينى در خصوص اين اتفاق در رسانه ها به وجود 
آوردند تا به اين ترتيب در كنار جذابيت هاى رسانه اى 
حاكم بر اين ديدار ، به موضوع درآمدزايى هنگفت اين 
اتفاق هم دست يابند. هرچند مديران دو باشگاه تاكنون از 
برگزارى اين بازى استقبال كردند و به نوعى موافقت خود 
را با اين مسئله عنوان كردند اما از رفتارهاى ستارگان 
دو تيم كاملا پيداســت كه آنها تمايلى به برگزارى اين 

بازى ندارند.
زمزمه هاى پنهانى بازيكنان استقلال و پرسپوليس 
در جمع هاى خصوصى حالا به تيتر يك رسانه هاى 
ورزشى تبديل شده است تا مشخص شود على رغم 
ميل شديد اسپانسر مشــترك و مديران دو باشگاه 

ستاره ها آمادگى انجام اين بازى را ندارند.
 بازنده بيچاره مى شود!

محسن مسلمان و چند نفر از بازيكنان پرسپوليس با 
اين اتفاق به شدت مشكل دارند، تا حدى كه محسن 
مسلمان در تازه ترين مصاحبه خود رسما از بى ميلى 
بازيكنان تيم فوتبال پرســپوليس از انجام اين بازى 
پرده برداشته و اعلام كرده چه نيازى به برگزارى اين 

بازى قبل از فصل وجود دارد. اگر در اين بازى اتفاقى 
رخ دهد بى شك تبعات آن دامن گير تيم خواهد شد 
و در آستانه مسابقات ليگ برتر با مشكلات جدى و 

پر حاشيه اى رو به رو خواهيم شد.
مسلمان معتقد است كه هواداران پدر بازيكنان تيم 
بازنده را در خواهنــد آورد و اين اتفاق تيم بازنده را 
بيچاره خواهد كرد چون دربى تحت هر شــرايطى 

دربى است .
 رحمتى و جبارى مخالف سرسخت آبى ها

در اردوگاه اســتقلال هم شــرايط به همين منوال 
است، بازيكنان شاخص استقلال نيز از حضور در اين 
بازى زودهنگام واهمه دارند. سيد مهدى رحمتى و 
مجتبى جبارى كه اين روزها به شــدت به يكديگر 
نزديك شــدند با برگزارى اين بازى مخالفند و قرار 
است در جريان اردوى ارمنستان با كادر فنى به ويژه 
عليرضا منصوريان مذاكره جدى داشته باشند تا مانع 
از برگزارى اين بازى شــوند. دلايل استقلالى ها هم 
شــبيه دلايل بازيكنان تيم فوتبال پرسپوليس است 
اما نكته جالب توجه اينجاست كه مهدى رحمتى به 
يكى از بازيكنان گفته است اگر در اين بازى شكست 
بخوريم دوباره اتفاقات جنجالى به سراغ من مى آيد 

كه اين به هيچ وجه به صلاح تيم نيست.

 مخالفت جدى تلويزيون با دربى اروپا
به جز بازيكنان استقلال و پرسپوليس مديران رسانه 
ملى نيز با برگزارى اين ديدار موافق نيستند به نوعى 
كه گفته مى شــود اگر اين بازى برگزار شود آنها به 
هيچ عنوان بازى را پوشــش تصويرى نمى دهند و 
بايستى اول قرارداد همكارى بين اسپانسر برگزارى 
ديدار منعقد شود سپس آنها اين ديدار را به صورت 
زنده روى آنتن تلويزيون بفرســتند. با اين شــرايط 
بايد ديد آيا اين بازى در زمان تعيين شده در آلمان 
برگزار خواهد شد يا اينكه همه چيز در حد يك مانور 

تبليغاتى به اتمام خواهد رسيد.
 غيبت 3 استقلالى و يك پرسپوليسى 

از ديگر ســو سيد مجيد حســينى، مهدى قائدى و 
اميد نورافكن از تيم استقلال و صادق محرمى از تيم 
پرســپوليس به علت حضور در اردوى تيم ملى اميد 
نمى توانند در دربى كه قرار است روز بيست و پنجم 

تيرماه در بيله فلد برگزار شود حضور داشته باشند.
البته برانكو در غياب محرمى احتمالا حسين ماهينى 
را به پست دفاع راست خواهد برد اما با شرايطى كه 
به وجود آمــده و با توجه به غيبت اميد ابراهيمى و 
محســن كريمى به دليل مصدوميت منصوريان كار 

سختى براى انتخاب تركيب اصلى خود دارد.

انصارى فرد گل زد، المپياكوس باخت
ورزش: در شبى كه كريم انصارى فرد، ملى پوش كشورمان تنها گل 
المپياكوس را به ثمر رساند، اين تيم يونانى در يك بازى دوستانه با 
نتيجه 2 بريك مغلوب پانيونيوس شد. انصارى فرد در نيمه اول اين 
ديدار به ميدان رفت و گل زد اما حريف كه اين فصل مسعود شجاعى 
و احسان حاج صفى، 2 ملى پوش ديگر كشورمان را در اختيار دارد در 

نيمه دوم جبران كرد و در نهايت به برترى 2 بريك رسيد.

زمان مراسم قرعه كشى و جشن 
برترين هاى ليگ برتر

ورزش: نايب رئيس فدراســيون فوتبال گفت: مراســم قرعه كشى 
هفدهميــن دوره ليگ برتر روز 18 تيرماه 96 برگزار خواهد شــد و 
تيم هاى ليگ برترى در يك قرعه كشى قانونمند حريفان خود را در 
فصل آينده مى شناسند. حيدر بهاروند با اشاره به تلاش سازمان ليگ 
براى برگزارى جشنى شايسته براى مراسم برترين هاى ليگ شانزدهم 
عنوان كرد: جشن برترين هاى فصل گذشته فوتبال نيز روز 31 تيرماه 
برگزار خواهد شد و من و همكارانم در سازمان ليگ در تلاش هستيم 

كه جشنى شايسته براى فوتبال ايران برگزار كنيم.

سجاد آقايى در استقلال
ورزش:  ســجاد آقايى با عقد قراردادى 5 ساله براى تكميل ليست 
بازيكنان زير 23 ســال به اســتقلال پيوست. آقايي عضو تيم ملى 
نوجوانان اســت و ســابقه آقاى گلى در ليگ فوتبال تهران را نيز 
در كارنامه خود دارد و به زودى به اردوى اســتقلال اضافه خواهد 
شــد. نكته جالب درباره آقايى اين اســت كه او بازيكن تيم اميد 
پرســپوليس بود و اواخر فصل گذشته در تمرينات بزرگسالان اين 
تيم هم شــركت كرد كه نتوانست نظر برانكو را جلب كند. او فصل 
گذشته در دربى رفت اميدها كه با پيروزى 3-1 پرسپوليس به پايان 

رسيد بهترين بازيكن زمين بود و دو پاس گل به همبازيانش داد.

رسانه عراقى خبر داد
بشار رسن با پرسپوليس توافق كرد

فارس: درحاليكه باشگاه پرسپوليس در حال مذاكره با بشار رسن، 
هافبك 20 ساله تيم ملى فوتبال عراق و عضو باشگاه نيروى هوايى 
اين كشور است، سايت فوتبال عراق خبر داد: بشار رسن براى انتقال 
به پرسپوليس و رقابت به همراه اين تيم در ليگ برتر ايران و ليگ 
قهرمانان آسيا توافق اوليه كرد و در چند روز آينده به تمرينات اين 
تيم ايرانى ملحق خواهد شد.رسن با توجه به سن پايينش(20 سال) 

جزو سهميه زير 23 سال سرخ هاى پايتخت خواهد بود. 

اختلاف كادرپزشكى و فنى استقلال 
بالا گرفت

ورزش ســه: با تصميم عليرضا منصوريان كاوه ســتوده، پزشك 
قديمى باشگاه استقلال در سفر به ارمنستان تيم را همراهى نمى 
كند تا مشــخص شــود اختلاف بين كادرفنى و پزشكى كاملا بالا 
گرفته اســت.امين نوروزى چند روز پيش پيام تندى در مورد عقد 
قرارداد با مجتبى جبارى بدون تســت پزشكى منتشر كرد تا ثابت 
كند اختلاف بين پزشكان و اعضاى كادرفنى استقلال حسابى بالا 
گرفته اســت.ديروز هم با تصميم عليرضا منصوريان كاوه ســتوده 
به ارمنســتان نرفت تا احتمالا در روزهاى آينده شــاهد تغييرات  

گسترده در اعضاى كادرپزشكى استقلال باشند.

طارمى در پرسپوليس ماندنى شد
ورزش: تركاشــوند، مســئول نقل و انتقالات پرسپوليس از ادامه 
همكارى طارمى با سرخپوشــان و حضورش در تمرينات از امروز 
خبــر داد. صمد ابراهيمى، وكيل مهدى طارمــى نيز با حضور در 
باشگاه و طى جلسه اى با مسئولان اين تيم از حضور اين بازيكن و 
تصميم قطعى اش براى ادامه همكارى با سرخپوشان در فصل آينده 
خبر داد و بنابراين او از امروز در تمرين و در جمع شاگردان برانكو 

ايوانكوويچ حاضر خواهد شد.

عشورى : منتظر پاسخ فيفا هستم
ورزش سه: سينا عشورى هافبك تيم فوتبال تراكتورسازى درباره 
وضعيتــش براى فصل آينده اظهار داشــت: فعلاً كه چيزى معلوم 
نيست و همچنان با تراكتورسازى تمرين مى كنم. منتظرم تا فيفا 
پاسخ اســتعلام باشــگاه را در مورد وضعيت من بدهد و اميدوارم 
فصل بعد هم در اين تيم باشم.وى در مورد اينكه اگر پاسخ فيفا بر 
خلاف خواسته اش باشد چه تصميمى خواهد گرفت، گفت: نمى دانم 
شــرايط چگونه خواهد شد و قبل از پاسخ فيفا نمى توانم تصميمى 
بگيرم. اميدوارم كه در نهايت باز هم براى تراكتورسازى بازى كنم. 

تكليف رضاييان مشخص مى شود
ورزش: راميــن رضاييان اين روزها در اتريش حضــور دارد تا با دو 
باشــگاه خواهانش مذاكراتى انجام دهد. مذاكرات رضاييان با اين دو 
تيم بر سر مبالغ قرارداد است و در صورتى كه توافق صورت بگيرد اين 
بازيكن به عنوان لژيونر به فوتبالش ادامه خواهد داد.اين در حالى است 
كه رضاييان از استقلال هم پيشنهاد دارد. اولويت رضاييان براى ادامه 
فوتبال بازى در خارج از كشــور است و به نظر مى رسد او اگر لژيونر 
نشود به سمت استقلالى شدن قدم بر مى دارد البته اين درحاليست 
كه افتخارى از او به عنوان يكى از گزينه هاى آبى پوشان ياد مى كند. 

ضد حمله

قوچان نژاد:
انتظار دارند، امكانات نمى دهند

تســنيم: رضا قوچان نژاد مهاجم ملى پوش كشورمان درباره اينكه كارلوس 
كى روش در بيشــتر مصاحبه هاى خود به عدم داشــتن امكانات اشاره كرده و 
حتى گفته نســبت به 6 ســال قبل چيزى در فوتبال ايران تغيير نكرده است 
اظهار داشــت: خودتان دقت كنيد كه ما در چهار پنج سال آخر، هميشه تيم 
اول آسيا بوديم و اكنون هم براى اولين بار دو بار پشت سر هم به جام جهانى 
صعود كرديم. الان نياز به حمايت از سوى فدراسيون و دولت داريم. براى اينكه 
پيشــرفت كنيم، به لحاظ مالى و امكانات بايد شرايط را مهيا كرده و براى تيم 
ملى خرج كنند. نمى شود هميشه از ما انتظار داشته باشند به جام جهانى برويم، 

اما امكانات ندهند. 
به نظرم با دومين صعودمان به جام جهانى هم شاهكار كرديم.

كاميابى نيا: 
پرسپوليس 3 جام از 5 جام را كسب مى كند

فارس: كمال كاميابى نيا هافبك پرســپوليس درباره شرايط امسال اين تيم 
گفت: خوشبختانه مديران و مربيان تيم به خوبى نقاط ضعف و قوت پرسپوليس 
را پيدا كردند و از طرفى اسكلت اصلى تيم هم حفظ شده است. بازيكنانى هم 
كه به ما اضافه شدند همگى از خوب هاى تيم شان هستند و قطعا مى توانند در 
ادامه راه به ما كمك زيادى كنند. ما اين فصل كار سختى داريم و بايد درپنج 

جام شركت كنيم. 
قطعا وضعيت بازى ها فشــرده خواهد بود و بازيكنان خوبى كه در تيم ما زياد 
هســتند مى توانند در اين خصوص به ما كمك زيادى كنند. مطمئنا همه ما 
دســت در دست هم خواهيم داد تا فصل خوبى را براى پرسپوليس و هواداران 

بسازيم و از پنج جام مورد نظر حداقل سه جام را بدست آوريم. 14

تلگرامى

1

   تعدادى از اعضاى تيم فوتبال پرســپوليس با توجه به در پيش بودن سفر 
آلمان، صبح ديروز براى انجام امور ادارى مربوط به دريافت رواديد شــينگن در 

سفارت آلمان حضور پيدا كردند. 
  تيم روســتوف در ادامه ديدارهاى تداركاتــى اردوى اتريش به مصاف 
بلاداى جمهورى چك رفت و به پيروزى 3 بر يك رسيد. سعيد عزت اللهى، 
ملى پوش ايرانى تيم روستوف در اين ديدار تداركاتى از دقيقه 51 وارد ميدان 

شد تا در پيروزى تيمش سهيم باشد.
  پرونده شــكايت پاناديچ از پرسپوليس بسته شد و وى ديگر شكايتى از 

اين باشگاه نخواهد داشت.
  شاگردان محمدرضا مهاجرى در سومين روز از اردوى تداركاتى خود در 

كمپ گرين پارك تركيه به مصاف تيم منتخب ليگ كامرون رفتند و موفق 
شدند اين بازى را با نتيجه 3بر يك با پيروزى پشت سر بگذارند.

  تعدادى از هواداران على كريمى كه براى مشاهده تمرين تيم نفت تهران 
راهى ورزشگاه آزادى شدند، در ابتدا با ممانعت پرسنل ورزشگاه آزادى مواجه 

شدند ولى با دخالت على كريمى اين مشكل حل شد.
 اخبارى رسما دروازه بان سايپا شد.

 ســه روز پيش از اعلام رسمى فيفا سايت ESPN ايران را رده 23 دنيا 

قرار داد. 
  موسى كوليبالى بازيكن فصل گذشته تيم سپاهان بار ديگر به استقلال 

خوزستان بازگشت.
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ورزشـــى

بهمنش؛ ورزشى نويسى كه 
داراى بهترين منش ها بود

محمــد تربت زاده: كشــتن كه شــاخ و دم ندارد! مگــر حتما بايد 
يك نفر را با دســت هــاي خودمان لت و پار كنيم تا بشــود گفت آدم 

كشته ايم؟
پيش از اين « عطاء االله بهمنش»  را بارها و بارها كشته بوديم . نمى 
دانم ســالهاى اولِ پس از انقلاب  چند نفر مثل او داشــتيم ؟ اصلاً 
چند تا گزارشــگر ، كارشناس و  ورزشى نويس با سواد و مسلط مثل 
«بهمنش» توى دست و بال راديو و تلويزيون بود كه يكباره بايكوتش 

كرديم؟ 
بى خداحافظى ، بى بزرگداشــت ، بازنشسته اش كرديم و گفتيم بنشين 
توى خانه ات تا فراموشت كنيم. كاش همان روزها فراموشش كرده بوديم 

تا كار به كشتن نمى رسيد. 

دهه 70 نمى دانم با كدام انگيزه ، بى ســلام و صلوات برش گردانديم. و 
باز نمى دانم با كدام انگيزه و كداممان را - كه چشــم ديدنش را نداشت- 
فرســتاديم ، رفت و كنار گوشش زمزمه كرد: شما چرا برگشتى ، هروقت 
فلان خواننده قبل انقلاب به تلويزيون برگشت تو هم  مى توانى برگردى 

و كار كنى! همانروز «بهمنش» را براى بار اول كشتيم! .
 همــان روز صدايش را بريديم. «افلاطــون» از آن روز ديگر حرف نزد و 
ســكوت كرد. خدا مارا ببخشــد كه به همان يكدفعه بسنده نكرديم و 

برگشتيم تا از روي جنازه افلاطون هم رد بشويم.
هر روز شايعه مرگ او را پخش كرده و بيشتر از قبل زجركشش كرديم. 
حالا كه افلاطون رفته اســت و رو سياهي اش مانده براي ما كه چندباره 

او راكشتيم.
رو سياهي اش مانده براي آنهايى كه نمى دانم به كدام دليل پخش شدن 
صدايش را انگار جرم و گناه مى دانستند. اين رو سياهي را تا عمر داريم 

پشت سرمان يدك مي كشيم...!

مى خواهم با تيم ملى به جام جهانى بروم
نورافكن: ترافيك خط ميانى به نفع 

استقلال است
حميدرضاعرب: اســتقلال ظهر ديروز به 

سمت ارمنســتان رفت تا اردوى پيش 
فصل خود را دراين كشــور خوش آب 
و هوا برگزار كند. در ميان آبى ها اميد 

نورافكن از همه پرانگيزه تربود. 
ميانى  خط  به  زيادى  *بازيكنان 
اســتقلال اضافه شــده اند. به 

خصوص درپســت تو كه هافبك 
دفاعى هستى. نظرت چيست؟

من در سياستگذارى هاى مربيان بى تاثيرم 
و آن ها هستند كه صلاح تيم را مى دانند. 

به عنوان بازيكن فقط وظيفه دارم براى حضور در 
تركيب اصلى تلاش كنم. مشكلى با اين موضوع نداشته و ندارم.

*فكر نمى كنى اين تعدد بازيكن منجر به نيمكت نشــينى تعدادى از شما 
شود؟

به هرحال اين طور مى شود اما رقابت بالا مى رود و هر بازيكنى شرايط مطلوب ترى داشته 
باشــد بازى مى كند. شــايد اين موضوع درنيم فصل اول قدرى آزار دهنده باشد اما وقتى به 
نيم فصل دوم برسيم كه بازى هاى ليگ قهرمانان آسيا را هم در پيش داريم تعدد بازيكنان 

به ما كمك خواهد كرد.
* پس بر اين باورى كه ترافيك خط ميانى به سود استقلال است؟

بله، به سود استقلال خواهد بود. 
*مصدوميت اميد ابراهيمى اما ممكن است تا حدودى اين شرايط را تعديل 

كند.
براى اميد آرزو مى كنم كه زودتربه شرايط بازى برگردد. ايشان از نيروهاى با تجربه 
استقلال هســتند و حضورش براى تيم بسيار ارزشمند و مفيد است. اميدوارم همه 

بازيكنان شرايط بازى كردن داشته باشند وهيچ كس مصدوم نباشد.
*احتمال دارد به دليل ترافيك خط ميانى درپست دفاع چپ بازى كنى؟

من قبلا دراين پست بازى كرده ام اما تا به امروزصحبتى در اين باره نشده و من هم 
ترجيح مى دهم درباره اش حرفى نزنم.

*و اينكه چرا قراردادت را دوساله بستى؟
در قرارداد من ذكر شــده كه اگرپيشــنهاد خارجى رسيد مى توانم با در نظرگرفتن 

منافع مالى باشگاه بروم. دوست دارم روزى لژيونرشوم اما نه به هرقيمتى.
*اردوهاى تيم اميد هم درپيش اســت. فكر مى كنى بتوانى با تيم ملى به 

جام جهانى بروى؟
دور از ذهن نيســت. با بازى هاى خوب مى توانم ملى پوش شوم. سرمربى تيم ملى 

حواسش به ما هست و من هم تمام تلاشم را مى كنم.

اســتقلال ظهر ديروز به 
سمت ارمنســتان رفت تا اردوى پيش 

فصل خود را دراين كشــور خوش آب 
و هوا برگزار كند. در ميان آبى ها اميد 

ميانى  خط  به  زيادى  *بازيكنان 
اســتقلال اضافه شــده اند. به 

خصوص درپســت تو كه هافبك 

من در سياستگذارى هاى مربيان بى تاثيرم 
و آن ها هستند كه صلاح تيم را مى دانند. 



در گفت و گوى اختصاصى با قدس

محجوب: جودو ديگر برايم جذابيت نداشت
  هاشم رسائى فر     خبر رفتن مرد سنگين وزن تيم ملى 
جودو از ايران و حضورش در تايلند براى شروع به كار در رشته 
اى ديگر مثل توپ صدا كرد. جواد محجوب كه تا قبل از اين 
عناوين متعددى در عرصه هاى بين المللى براى جودوى ايران 
به دست آورده بود راهى تايلند شد تا بعد از اميرعلى اكبرى 
فرنگى كار سابق تيم ملى كشــتى دومين ورزشكار شناخته 
 MMA شده اى از ايران باشد كه راه حضور در دنياى ورزش
را در پيش مى گيرد. محجوب بعد از حضورى كوتاه در تايلند 
و بررسى شرايط حضورش در باشگاه هاى MMAاين كشور 
به مشهد برگشته تا خودش را براى حضور هميشگى در رقابت 

هاى حرفه اىMMA  آماده كند.
*از حضورت در تايلند چه خبر؟

من در مدتى كه در تايلند حضور داشــتم به باشگاه هاى 
مختلفى ســر زدم  تمرينات آنهــا را از نزديك ديدم و به 
بررسى شــرايط آنها پرداختم تا بتوانم بهترين انتخاب را 

داشته باشم.
 شرايطى هم بود كه نظرت را جلب كند براى حضور 

درMMA؟
باشــگاه هايى كــه در تايلند اين رشــته را دارند خيلى 
حرفــه اى و در شــرايط مناســبى  MMA را دنبــال 
مــى كنند و حتى طرفداران زيــادى هم دارند كه نتايج 
ورزشكارانشان را دنبال مى كنند. همه چيز آنها روى روال 
خودش قرار دارد از دســتمزد ورزشكار گرفته تا شرايط 

باشگاه ها و غيره.
  در اين مدت با چند باشگاه صحبت كردى؟

من در مدت حضورم با دو باشگاه سرشناش صحبت كردم 
و صحبت هاى اوليه براى حضور در MMA فراهم شــد. 
فعلا صحبت هاى اوليه انجام شــده  قرار اســت تا بعد از 
بازگشــتم به تايلند با هركدام از باشــگاه ها توافق كرديم 

قرارداد ثبت شود.
  پيشنهادى كه براى دستمزدها شده چقدر بوده 

است؟
فقط همين را مى توانم بگويم كه خيلى چشم گير است. از 

جودو، كشتى و كشتى چوخه خيلى بيشتر است.
  جدا شدن شما از جودو سر وصداى زيادى به پا 

كرد بعد از اين آيا از مسئولان كسى تماس نگرفت 
كه برگردى؟

قبل از اينكه بروم مدير تيم هاى ملى با من براى حضور در 
اردوى مشترك در ژاپن تماس گرفت من شرايطم را به او 

گفتم و گفتم اگر قبول مى كنيد بيايم.
  شرايط چى؟

توقع زيادى نداشــتم . من فقط از آنها خواستم شرايطى 
برايم ايجاد كنند تا بتوانم مدال  جهانى و المپيك بگيرم. 

من بعــد از 7- 6 ســال كه در تيم ملى حضور داشــتم 
مى دانم براى مدال گرفتن در مسابقات جهانى و المپيك 
چه شرايطى لازم است.جواد محجوب مدال ها و سكوهاى 
مســابقاتى مثل آسيا ، گرند پرى و گرند اسلم همه اش را 
فتح كرده بود و اگر قرار بود باز هم براى اين سكوها تلاش 
كنم ديگر جذابيتى نداشت اين طور بگويم نمى خواستم 
بيشتر از اين وقتم را در جودو تلف كنم. اين شد كه گفتم 

همان بهتر كه به رشته ديگرى بروم. 
  يعنى همين باعث شد تا جواد محجوب تصميم 
بگيرد عطاى حضور در تيم ملى را به لقايش ببخشد؟

مــن در آخريــن حضور در كنــار تيم ملــى و در اردوى 
مجارستان دچار سرماخوردگى شديدى شدم آنجا همراه 
ما دكترى نبود كه من را مداوا كند همچنين حاضر نبودند 
پول دكتر بدهند تا من بهبود پيدا كنم يك هفته فقط پياز 
و سوپ خوردم با آن شرايط سر كردم با اين وجود مربى و 
مدير تيم ملى به من گفتند چرا تمرين نمى كنى به آنها 
گفتم چطور با اين وضع مى توانم تمرين كنم؟ بعد از اين 
بود كه يك شب اتفاقى مربى تيم كه تا همين يكى دو سال 
قبل به ما ســر تمرين آبميوه مى داد ديدم با تهران دارد 
تلفنى صحبت مى كنــد .لابه لاى صحبت هايش متوجه 
شدم زير آب من را مى زند و مى گويد جواد محجوب هم 
ديگر تمام شــده و ديگر تمرين نمى كند.در حالى كه من 
در همين شــرايط از همه سنگين وزن هاى ايران 3 ضربه 
فنى جلو هستم. اين بود كه در همان مجارستان تصميم 

گرفتم جودو را كلا كنار بگذارم. 
  فكر مى كنى MMA از جودو بهتر است؟

شرايط MMAخيلى بهتر و بالاتر از جودو است هم مالى 
و هم به لحاظ شهرت در ورزش دنيا.

  اما همه اين رشته را به چشم يك رشته پرخطر و 
پر برخورد خطرناك نگاه مى كنند.

درست است شــايد در MMA زد و خورد بيشتر باشد.
اما همه اش اين نيســت مردم ما فقــط همان جاهايى از 
كليپ ها را ديده اند كه برخوردها جدى تر مى شــود من 
بدتر از اين ها را  روى خاك و ســنگ گودهاى كشــتى 

باچوخه تجربه كرده ام.

17 تير زمان شروع اردوى تيم ملى 
كشتى آزاد جوانان 

ورزش: اردوى تيم ملى كشــتى آزاد جوانــان براى حضور در 
رقابت هاى جهانى از هفدهم تيرماه در خانه كشــتى شماره دو 
مجموعه ورزشى آزادى تهران آغاز مى شود. اسامى نفرات دعوت 
شــده به اين اردو كه تا روز 29 تيرماه ادامه خواهد داشــت، به 

اين شرح است:
50 كيلوگرم: على فاتحى ،امير پرسته ، عليرضا گودرزى 

55 كيلوگرم: نادر نصرى ، عليرضا سرلك ، افشين رحمانى 
60 كيلوگرم: يونس امامى ، حامد رحيمى 

66 كيلوگــرم: اميرحســين حســينى ، حســين مصطفوى ، 
اميرحسين كاووسى 

74 كيلوگرم: محمد متقى نيا ، على سوادكوهى ، فريبرز بابايى، 
سجاد غلامى 

84 كيلوگرم: احمد بذرى ، سيدسجاد سيدى 
96 كيلوگرم: دانيال شريعتى ، ميثم عبدى 

120 كيلوگرم: شايان جليل زاده ، نعيم حسن زاده ، نويد اله قلى 
نوه نوسى 

قهرمانان دووميدانى آسيا بدون 
كسب حدنصاب در مسابقات جهانى

ورزش: اتحاديه جهانى دووميدانى از قهرمانان بيست و دومين دوره 
مسابقات قهرمانى آسيا بدون كسب ركورد حدنصاب براى حضور در 

مسابقات قهرمانى جهان (لندن) دعوت به عمل مى آورد.
اين تصميم در حالى اســت كه ورزشــكارى در هر يك از مواد 
دو و ميدانــى چه در بخش آقايان و چه بانوان با كســب عنوان 
قهرمانــى به صورت ويژه و افتخارى حتى بدون كســب ركورد 
ورودى به مســابقات دو و ميدانى قهرمانى جهان دعوت خواهد 

شد.

استويچف: 
جوانان واليبال ايران شايسته حضور 

در نيمه نهايى بودند
فارس: رادوستين استويچف، مربى سرشــناس واليبال دنيا با 
اشاره به عملكرد تيم جوانان ايران در رقابت هاى جهانى گفت: 
به نظر من تيم ايران تيمى بود كه توانايى رفتن به مرحله نيمه 
نهايى را داشــت. من بازى هاى ابتدايى اين تيم را نديدم، اما در 
چند مسابقه اى كه از ايران ديدم به نظرم بازيكنانش مستعد و 

آينده دار هستند. 
جوانان ايــران تكنيك و تاكتيك خوبى دارنــد و به اعتقاد من 

چيزى كمتر از 4 تيم نهايى ندارند.

جوادى: 
تنها كشتى گيرانى كه 

تائيديه پزشكى دارند از انتخابى 
معاف مى شوند

ايسنا: ابراهيــم جوادى، عضو شوراى فنى تيم هاى ملى كشتى 
آزاد درباره برنامه شوراى فنى كشتى آزاد در قبال كشتى گيرانى 
كــه در رقابت هــاى مرحله نهايــى انتخابى تيم   ملى شــركت 
نكنند، گفت: همه كشــتى گيران داراى مجوز بايد در مسابقات 
انتخابى تيم   ملى حضور پيدا كنند و اگر كشــتى گيرى در اين 
مسابقات حاضر نشود، هيچ شانســى براى حضور در مسابقات 
جهانى نخواهد داشــت. مگر اين كه كشتى گيرى آسيب ديدگى   
محرز داشــته باشــد و آسيب ديدگى  وى توســط تيم پزشكى 
فدراسيون كشــتى پس از بررسى هاى مختلف و گرفتن عكس 

تأييد شود.
عضو شــوراى فنى تيم هاى ملى كشــتى آزاد، افزود: البته اين 
استثنا شــامل همه كشتى گيران نمى شود ،  بلكه كشتى گيرانى 
كه شــاخص و عنوان دار باشند، پس از تأييد كميته  پزشكى و 
در صورت داشتن مصدوميت جدى مى توانند در انتخابى شركت 

نكنند.

اقدامات عجيب در آستانه انتخابات 
ژيمناستيك!

مهر: انتخابات رياست فدراسيون ژيمناستيك 19 تير با شركت 
4 كانديدا محمد شــروين اســبقيان، حبيــب نوظهورى، زهرا 
اينچه درگاهى و رضا محمد كاظمى برگزار مى شود. در آستانه 
انتخابات همچون ساير مجامع انتخاباتى ديگر برخى اقدامات و 

حواشى در نوع خود جالب است.
در كنار وعده هاى چند ده ميليونى يكى از كانديداها به روساى 
هيئت ها ، يكى ديگر از كانديداها براى اطمينان از اينكه روساى 
هيئت ها به وى رأى مى دهند از آنها خواســته تا از رأى خود 
عكس بگيرند! اقدامى كه پيشــتر در برخــى مجامع انتخاباتى 
ورزشى نيز تكرار شده بود. اين در حالى است كه وزارت ورزش و 
جوانان موظف است شرايطى ايجاد كند كه همه اعضاى مجمع 
با آرامش خاطر و بدون هيچ فشــارى به كانديداى مد نظر خود 

رأى دهند.
در كنــار اين موارد مى توان به تخريــب برخى از كانديداها در 
آســتانه انتخابات اين رشته ورزشــى نيز پرداخت. براى نمونه 
  مى توان به تلاش عده اى براى سياه نمايى در خصوص رياست 
يك بانو در فدراســيون اشــاره كرد در حالى كه به تازگى وزير 
ورزش و جوانان به صورت مســتقيم از مشاركت اثر گذار بانوان 
در مديريت ورزش كشور ياد كرده است و برخى از فدراسيون ها 

در حال حاضر با بانو اداره مى شوند و اتفاقا موفق هم هستند.
در حالى كه هنوز خبرى از ائتلاف در بين كانديداها ديده نمى 
شود اما تلاش خانواده ژيمناستيك بر اين است تا سه كانديداى 
ژيمناست در مقابل يك كانديداى غير ژيمناست ائتلاف تشكيل 
بدهند. اين در حالى اســت كه علت عدم تشــكيل ائتلاف تا به 
ايــن لحظه عدم توافق براى انتخاب گزينه اصلى در اين ائتلاف 
محسوب مى شود. بعيد نيست با اين شرايط انتخابات فدراسيون 

ژيمناستيك به دور دوم كشيده شود.
آن چه بديهى است خانواده ژيمناستيك كشور از بلاتكليفى چند 
ماه خود خســته شده اند و در انتظار انتخاب رئيس فدراسيونى 
هســتند كه اين ورزش پايه و مادر و پرمدال را به جايگاه اصلى 

خود برساند.

خبر
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مدير ليون: لاكازت 
در يك قدمى آرسنال 

است
لوپروگرس: مدير باشگاه المپيك ليون 
تاكيد كرد كه الكساندر لاكازت مهاجم 

گلزن تيمش در ظرف مدت 24 تا 48ســاعت آينده با مبلغ 43,8ميليون پوند 
(50ميليون يورو) به آرسنال خواهد پيوست. ژان ميشل اولاس تاكيد كرد: انتقال 
الكساندر لاكازت به آرسنال در طول يك يا دو روز آينده قطعى مى شود. البته رقم 
اعلام شده توسط رسانه هاى انگليسى يعنى 67ميليون يورو غيرممكن و غير واقعى 
است. پيشنهاد اول آرسنال 45ميليون يورو بود و با رقم نزديك به 50ميليون يورو 
به توافق دست يافتيم. البته همين رقم نيز ركورد گرانترين خريد براى آرسنال و 

گرانترين فروش براى ليون را خواهد شكست!

آنچلوتى: الكسيز 
سانچز؟ چرا كه نه؟!

ورزش: ســرمربى بايرن مونيخ از علاقه 
بالاى خود به جذب الكسيز سانچز ستاره 
شيليايى آرسنال خبر داد، اما تاكيد كرد 

باشگاه او حاضر نيست براى خريد وى پول سرســام آورى خرج كند. كارلو آنچلوتى 
مى گويد: اگر موقعيتى پيش بيايد، باشگاه ما براى خريد سانچز آماده است. البته شايعات 
زيادى پيرامون وى وجود دارد و با اينكه بازيكن بزرگى است اما تنها بازيكن بزرگ در 
جهان نيست. البته در علاقه من به او شكى نيست. در بازار نقل و انتقالات احتمالات 
زيادى وجود دارد اما به نظر من بازار اين روزها ديوانه وار است و بايرن باشگاه ديوانه اى 
نيست. من فرهنگ باشگاه بايرن را مى دانم و براى جذب بازيكنى كه پول سرسام آورى 

بخواهد، به مسئولان درخواست نخواهم داد، اما اگر شرايطش فراهم باشد چرا كه نه؟

جان ترى در آستانه 
پيوستن به ويلا

اسكاى اسپورتس: اسطوره باشگاه 
چلســى كه در پايان فصل گذشــته 
قهرمانى ليگ برتر را به همراه اين تيم 

كســب كرده و از جمع آبى هاى لندن خداحافظى كرد، در آســتانه عقد قرارداد 
با تيم اســتون ويلا در ليگ دســته يك انگليس قرار دارد. استيو بروس كاپيتان 
منچستريونايتد در اوايل دهه نود كه اكنون ســرمربيگرى ويلا را به عهده دارد، 
شايعات پيرامون حضور ترى به عنوان مربى-بازيكن را در تيمش رد كرده و تاكيد 
كرد كه به كاپيتان سابق انگليس براى حضور جدى در تركيب تيمش نياز دارد. 
جان ترى پيشنهاداتى از تيم هاى ليگ برترى مانند وست بروم، سوآنزى و بورنموث 

را به خاطر روبرو نشدن با تيم محبوبش چلسى رد كرد.

با تصميم عجيب در فينال جام كنفدراسيون ها

«مازيچ» آبروى VAR و فيفا را برد!
دلارام عظيمــى:  در دقيقــه 61 فينال جام 
كنفدراسيون ها، ميلوراد مازيچ داور صربستانى 
فرصت خوبى داشــت تا تاريــخ جديدى براى 
فوتبال مدرن امروزى رقم زند ولى او اين فرصت 
طلايى را مقابل چشم ميليونها بيننده تلويزيونى 
و حاضران در ورزشگاه سنت پترزبورگ هدر داد. 
مازيــچ تنها با يك تصميم ســاده، ضربه جبران 
ناپذيرى به اعتبار سيســتم كمك داور ويدئويى 
فيفا موســوم به VAR وارد كــرد؛ زمانيكه به 
جاى نشــان دادن كارت قرمز به گونســالو خارا 
بازيكن شــيلى درپى ضربه آرنجى كه به صورت 
تيمو ورنــر زده بود، تنها يــك كارت زرد به او 
نشــان داد. مازيچ صحنه اى كــه اين ماجرا در 
حين مســابقه رخ داد را نديده بود. خيلى ها در 
ورزشگاه كريستوفسكى سنت پترزبورگ متوجه 
اين برخورد و زمين افتادن ورنر روى خط كنارى 
زمين نشــده بودند. در نتيجه داور به استفاده از 
سيستم VAR براى تصميم گيرى متوسل شد 
تا با بازبينى صحنه اتفاق افتاده، تصميم دقيقى 
اتخــاذ كند. طبق قوانين بازبينــى تصاوير براى 
خبرنگاران حاضر در جايگاه ويژه ورزشگاه پخش 

مى شــود ولى تماشاگران روى سكوها از چنين 
امتيــازى برخوردار نيســتند. تصاوير تلويزيونى 
نشــان داد كه خارا با آرنج چپ خود به صورت 
ورنــر زده بود. حتــى در آن لحظاتى كه مازيچ 
منتظر تصميم گيرى بود، خارا با چهره اى نگران 
به كلوديو براوو سنگربان شيلى نگاه مى كرد. او 
مى دانســت كارت قرمز جريمه حتمى اوست. 
اما بعد از سه بار مشــاهده اين صحنه از زواياى 
مختلف، مازيچ تشخيص داد كه اقدام خارا عمدى 
نبوده و به او كارت زرد نشــان داد. همان لحظه 
مشــخص شد كه استفاده از سيستم كمك داور 
ويدئويى برخلاف آنچه فيفا ادعا مى كند، هرگز 
نمى تواند عدالت را به ميادين فوتبال بازگرداند. 
چراكــه VAR از الان به بعد همه را ياد شــب 
فينال جام كنفدراســيون هاى 2017 مى اندازد 
كــه مازيچ بعد از اينكه آرنج زدن يك بازيكن به 
صورت حريف را از زواياى مختلف مشاهده كرد، 
بــه او اجازه داد در زمين بماند! يواخيم لو بعد از 
بازى گفت كه در حين بازى اين صحنه را نديده 
ولى در سالن كنفرانس خبرى آن را تماشا كرده 
و معتقد است آن خطا مستحق كارت قرمز بود. 

بعد از اين تصميم جنجالى، واكنش هاى تندى 
به اســتفاده از اين سيســتم و قضاوت مازيچ در 
شبكه هاى اجتماعى صورت گرفت. به خصوص 
كه VAR براى برطــرف كردن ترديدهاى داور 
براى نشان دادن كارت زرد اختراع نشده بلكه در 

لحظه قرارداشتن يك بازيكن در موقعيت آفسايد، 
ضربات پنالتى، گل ها و خطاهاى مشــكوك به 
كارت قرمز مورد استفاده قرار مى گيرد. بنابراين 
مازيچ درآن صحنه يا بايد خارا را از زمين اخراج 

مى كرد يا اينكه هيچ اقدامى انجام نمى داد. 

جام كنفدراسيون ها نتوانست تبليغ خوبى براى 
VAR باشد. در طول اين مسابقات بارها مشاهده 
شد كه استفاده از اين سيستم با كندى عجيبى 
صورت مى گيرد و اغلب تصميم ها بسيار دير يا 

اشتباه اتخاذ مى شوند. 

داورزنى: 
جوانان نمره قبولى 

گرفتند
فارس: محمدرضا داورزنى، سرپرست فدراسيون واليبال با بيان 

اينكه تيم ملى جوانان عملكرد خوبى در رقابت هاى جهانى داشت، 
گفت: در گروه سختى قرار داشــتند. دو تيمى كه ايران مغلوب آنان 

شــد، عنوان قهرمانى و نايب قهرمانى جهان را در اين مسابقات كسب 
كردند. سرپرست فدراسيون واليبال تصريح كرد: فكر مى كنم حضور در 
رقابت هاى جهانى تجربه بسيار خوبى براى تيم جوانان بود و در آينده 
از اين نســل بازيكنان ايران در رده سنى بزرگسالان بازيكن زيادى 

خواهيم داشت.
داورزنى در جمــع بندى نهايى عملكــرد جوانان گفت: 

عملكرد جوانان خوب بود، نمره قبولى مى گيرند، 
خوب زحمت كشيدند. كار خودشان را 

انجام دادند.

نادريان: 
پولادگر با رفتنش از 

فدراسيون خدمت بزرگى مى كند
فارس: رضا نادريان ،تكواندوكار تيم ملى در المپيك پكن ، در 

مورد دلايل ناكامى تيم ملى مردان در مسابقات جهانى كره جنوبى، 
گفت: به اعتقاد همه خانواده تكواندو، دلايل اين ناكامى سوء مديريت 

اســت. ما در چند وقت گذشــته و المپيك مهره هاى خوبى در اختيار 
داشــتيم، اما چگونگى اســتفاده از آنها باعث شده كه ما نتيجه نگيريم. 
نادريــان در ادامه صحبت هاى خود، عنوان كرد: هيچ كســى به  اندازه 

پولادگر به جامعه ورزش تكواندو ضرر نزده است. 
او هيــچ دينى بر گردن تكواندو ندارد و فقط بهتر اســت كه از 

فدراسيون برود. ديگر نيازى نيست او بماند و كارى انجام 
دهد. پولادگر با رفتنش به تكواندو خدمت بزرگى 

خواهد كرد.

فدراسيون 
بوكس از محروميت 

محرابى بى اطلاع است
مهر: پيش از رقابت هاى جهانى باكو بود كه فدراسيون جهانى اطلاع 

داد نماينده 75 كيلوگرم تيم ملى مدتى قبل در مســابقات زيرزمينى 
بوكــس حضور پيدا كرده و تا پايان زمــان محروميت به دليل اين اقدام 
اجازه شركت در هيچ رقابتى را ندارد. اين در حالى است كه سجاد محرابى 
مدعى شــد فدراسيون بوكس باعث محروميت وى شده و اين محروميت 
در حال حاضر به پايان رســيده است.قسمت جالب ماجرا اينجاست كه 
يكى از مسئولان فدراسيون بوكس در حالى كه هنوز مطمئن نيست 

از تداوم محروميت محرابى سخن مى گويد اما على دانشمندفر، 
دبير فدراسيون بوكس در اين خصوص تصريح كرد: مدت 

هاست با آيبا (فدراسيون جهانى بوكس) در حال 
مذاكره هستيم.
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تومــاس مولر مهاجــم بايرن مونيخ كــه بازى هاى 
كشورش در جام كنفدراسيون ها را از طريق تلويزيون 
دنبال مى كرد، در توئيتى عملكرد آن ها را فوق العاده 

خوانده و قهرمانى را تبريك گفت.

داويد ســيلوا ستاره اســپانيايى منچسترسيتى كه 
هميشــه او را با موهاى بلند به خاطر داشــته ايم، از 
مدل موى جديد خود در اينستاگرامش رونمايى كرد 

و آنرا چهره تازه خود براى فصل جديد لقب داد.

اينستاگرام باشــگاه واليبال وروناى ايتاليا، با انتشار 
پســتى از انتقال رســمى محمد جواد معنوى نژاد 
ملى پوش جوان تيم ملى واليبال كشــورمان به اين 
تيم گفته و از امضاى قرارداد يكساله كه قابل تبديل 

به دو سال نيز خواهد بود خبر داده است.

على دايى در اينســتاگرام خود، عطا االله بهمنش را 
يكى از بهترين و بزرگترين مفســران و گزارشگران 
عرصه ورزش لقب داد و درگذشــت وى را تســليت 

گفت.



 جامعه/ محمود مصدق 
حرفه قضــاوت در ایــران هر روز 
بیش از قبل سخت تر و خطرناک تر 
می شــود؛ برای اثبات این موضوع همین بس که 
بدانیم در حال حاضر هر قاضی مجبور است برای 
شنیدن دفاعیات طرفین یک پرونده فقط یک ربع 
وقت اختصاص بدهد تا بتواند در طول روز حداقل 
به 6 پرونده قضایی رسیدگی کند. چون کیفیت 
کارش بــا تعداد پرونده هایی کــه مختومه اعلام 
می کند از سوی دستگاه قضایی سنجیده می شود. 
نتیجه چنین اقدامی هم روشن است، یعنی اگر 
قاضی نتواند طی یک ربع دفاعیات شاکی و متهم 
را به خوبی گوش دهــد قطعاً نمی تواند حکمی 

صادر کند که طرفین پرونده از آن راضی باشند. 

 فضای کار قضات مناسب نیست
پور مختار عضو کمیســیون قضایــی و حقوقی 
مجلس شورای اسلامی می گوید: قضات با مسائل 
مختلفی مواجه هستند که جدا از مشکلاتی که 
جزو ذات این حرفه محسوب می شوند، می توان به 
پایین بودن سطح ارائه خدمات به قضات از سوی 
دســتگاه قضایی اشاره کرد. واقعیت این است که 
در مقایســه با دیگر دستگاه ها قضات فضای کار 
مناســبی ندارند و اکثر آن ها در اتاق های کوچک 
فعالیت می کننــد. از لحاظ رفاهی هم که تقریباً 
خدماتی به قضات داده نمی شــود. وی با اشاره به 
اینکــه قضات همواره در معرض تهدید و تطمیع 
هســتند، می افزاید: به همیــن دلیل اگر امنیت 
قضــات تأمین و از لحاظ مالی آنان را مســتغنی 
کنیم هیچ وقت تحت تأثیر آفت های یاد شده قرار 

نمی گیرند. 
پور مختار می افزاید: گزارش های دستگاه قضایی 
نشــان می دهد که گردش پرونده های قضایی در 
هر ســال به حدود 15 میلیون پرونده می رسد، 
در حالی که تنها حدود 11 هزار قاضی در کشور 
داریم و این موضوع موجب تأخیر در رســیدگی 
به پرونده ها شــده است ،نا متناســب بودن آمار 
قضات در مقایسه با حجم پرونده های قضایی به 
خاطر عدم صدور مجوز اســتخدام در طول چند 
دهه اخیر از سوی دولت های مختلف بوده است؛ 
البتــه در دولت یازدهم رایزنی های گســترده ای 
صورت گرفته تا استخدام 800 قاضی را به صورت 
سالیانه در برنامه ششــم توسعه قرار بدهیم؛ هر 
چند دستگاه قضایی به استخدام 25 هزار قاضی 
نیاز دارد تا پاسخگوی حجم بالای پرونده ها باشد. 
بنابراین با توجه به روند افزایش جمعیت و ورودی 
پرونــده ها، دولت های آینده هــم باید در زمینه 

اســتخدام قضات و تأمین منابع مالی لازم برای 
دستگاه قضایی، کمک کنند. 

عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس با اشاره 
به اینکه حســب اظهارات آقــای ذوالقدر معاون 
راهبــردی قوه قضائیــه تعداد زیــادی از قضات 
بازنشسته هنوز پاداش بازنشستگی خود را دریافت 
نکرده اند، تصریح می کند: ظاهراً دلیل این موضوع 
هــم عدم تخصیص بودجه از ســوی دولت بوده 
است. در واقع بخشی از مشکلات قضات به عدم 

تأمین بودجه از سوی دولت بر می گردد. 

 قضات امنیت ندارند
وی  می گوید: متأسفانه در سال های اخیرحمله به 
قضات از طریق ســلاح سرد و گرم رو به افزایش 
بوده اســت، به طوری بعضی از قضات حاضر به 
فعالیت در بعضی از مناطق نیســتند. به هرحال 
تهدید قضــات و خانواده آن ها همیشــه بوده و 
خواهد بود؛ البته انتظار است که نیروی انتظامی با 
محافظت بهتر از قضاتی که بیشتر در معرض خطر 

هستند نقش بیشتری در این زمینه ایفا بکند.  
معاون قضایی ســابق دیوان عدالت اداری کشور 
عدم تنقیح قوانین را عمده مشکل قضات کشور 
می داند و به قدس می گوید: نظام حقوقی کشور به 
دلیل وجود مراجع متعدد قانون گذاری با انباشت و 

بهم ریختگی قوانین روبه رو شده است. 
موسی قربانی با بیان اینکه هر قاضی در رسیدگی 
بــه یک پرونده حقوقی و کیفــری با ده ها قانون 
طرف اســت، تصریح می کند: اگرچه قاضی طبق 
قانون اساسی در مقام دادرسی حق تفسیر قوانین 
را دارد، اما انباشت قوانین، موجب طولانی شدن 

روند دادرســی در دادگاه ها می شــود و به علت 
تفاوت آرای مختلــف، در اجرای عدالت اختلال 

ایجاد می کند.
قربانی تنقیح قوانین آیین دادرسی را نیاز ضروری 
دســتگاه قضایی ارزیابی می کند و می گوید: اگر 
قوانین منقح و یکجا باشــد در تسهیل و تسریع 

رسیدگی به پرونده ها مؤثر است.

  آمارگرایی ؛ مشکل دیگر قضات
ولی الله حسینی معاون قضایی دادگستری تهران 
و سرپرســت مجتمع قضایی شهید محلاتی اما 
شفاف تر به مسائل و مشکلات جامعه قضات اشاره 
می کند و به قدس می گوید: مشکلات اقتصادی 
و اجتماعی جامعه به صورت پرونده در دســتگاه 
قضایی ســرریز می شــود. بر این اساس قضات با 
شغلی سرو کار دارند که با مشکلات متعدد مردم 

مرتبط است. 
وی وجود نزدیک به 20 میلیون پرونده در دستگاه 

قضایی را نشــان دهنده حجم بالای کار قضات 
می دانــد و تصریح می کند: هر قاضی دســت کم 
در طول هر ماه نزدیک به 100 پرونده رسیدگی 
می کند که این حجم کار مشکلات و آثار روحی 
و روانی زیادی ایجاد می کند، به طوری که حتی 
روی زندگی شخصی و خانوادگی آن ها تأثیر منفی 

گذاشته است. 
وی که سابقه ریاســت شعبه 79 دادگاه کیفری 
استان تهران را در پرونده اش دارد از آمار گرایی به 
عنوان یکی دیگر از مشکلات قضات در ایران نام 
می برد و می افزاید: در حال حاضر قضات باید آمار 
کاری بدهند، یعنی کیفیت و ســختی کارقضات 
با آماری کــه از پرونده های مختومــه خود ارائه 
می دهند، سنجیده می شود که این نوع سنجش 
کار غلطی اســت، چون با ایــن روش نمی توانیم 
حرف مردم را خوب گوش کنیم و تصمیم درستی 
اتخاذ کنیم. در واقع بــا این روش قاضی گرفتار 
آمارگرایــی و مدتی بعد به فــردی کم حوصله و 

پرخاشگر تبدیل می شود.
حسینی، برخوردار نبودن دستگاه قضایی از یک 
روش اســتاندارد برای فعالیت قضات را از دیگر 
مشکلات جامعه یاد شده می داند و می افزاید: در 
نظام های حقوقی پیشرفته دنیا به ازای هر 1000 
یا 5 هزار نفر یک قاضی فعالیت دارد ولی در ایران 
این گونه نیســت، یعنی هیچ معیاری برای این 
منظور وجود ندارد به طوری که ممکن است برای 
هر 50 هزار نفر یا بیشــتر از این رقم یک قاضی 

داشته باشیم!
وی سپس به بحث معیشت، امنیت شغلی و جانی 
قضات می پردازد و می گوید: با وجود تلاش هایی 

که در این زمینه شــده اســت، ولی می دانیم که 
حقوق قضات پاسخگوی نیاز های این قشر نیست؛ 
البته شاید به نسبت سایر مشاغل که فیش حقوقی 
شــان حدود دو- سه میلیون تومان است حقوق 
قضات متناسب به نظر برسد اما واقعیت این است 
که حقوق 5 تا 10 میلیون تومانی که اکثر قضات 
دریافت می کنند، اصلاً با شغل آن ها وبا پرونده های 
میلیاردی که سرو کار دارند، انطباق ندارد؛ یعنی 
حتی از قضات کشورهای محرومی مثل افغانستان 
و پاکســتان هم کمتر حقوق دریافت می کنند؛ 
ضمن اینکه امنیت شــغلی قضات کشورمان هم 
خیلی پایین اســت، یعنی وقتی استقلال مالی 
نباشــد و زندگی قاضی با دریافت وام از بانک ها 
بچرخد امنیت جانی قاضی هم زیر سؤال خواهد 
بود چون هر لحظه ممکن است با یک تلفن پایش 

بلغزد و امنیت شغلی اش به خطر بیفتد. 
وی ازجرح و شهادت بعضی از قضات کشور طی 
چند ســال اخیر خبر می دهد و می گوید: چنین 
اتفاقاتی نشان می دهد قضات از لحاظ جانی هم 
امنیت کافی ندارندو باید در این زمینه تمهیدات 
لازم اندیشیده شــود. معاون قضایی دادگستری 
تهران ارائه گزارش های بعضاً غیر واقعی توســط 
دستگاه هایی که در پرونده های حقوقی و کیفری 
دادگستری همکاری می کنند را از دیگر مشکلات 
قضــات می دانــد و می گوید: هرچنــد خیلی از 
گزارش هایــی که کلانتری ها و پزشــکی قانونی 
و... می دهند، کاملاً صحیح اســت اما تعدادی هم 
مشــکل دارند که همین امر ذهــن قضات را به 

مسائل دیگر درگیر می کند. 
وی ســپس به بحث سواد حقوقی می پردازد و با 
ابراز تأسف می گوید: یکی از مشکلات قضات در 
ایران ســرو کار داشتن با مردمی است که از حق 
و حقوق خود آشنا نیستند، حتی باسوادهای این 
جامعه هم اطلاعات حقوقی مناســبی ندارند. از 
ســوی دیگربسیاری از آن ها پول گرفتن وکیل را 

ندارند.از این رو کار با آنان سخت خواهد بود.
وی در خاتمه دربــاره دلخوری بعضی از مردم از 
نگاه بالا به پایین برخــی از قضات می گوید: این 
ایراد تا حدی به بعضی از قضات وارد است، یعنی 
اشتباهاتی که برخی از قضات به دلیل بی تجربگی 
و ضعف سواد مرتکب می شــوند در بروز چنین 
مسئله ای تأثیر دارد، بنابراین برای رفع این مشکل 
باید از یک سیستم مشخصی برای ارتقای قاضی 
استفاده شود نه اینکه چون قاضی کم داریم او را از 
این شعبه به شعبه دیگر ارجاع بدهیم؛ البته خیلی 
از مردم ما اطلاعات حقوقــی ندارند و به همین 

دلیل گاهی برداشت نادرستی می کنند.

قدس از مسائل و مشکلات یک صنف حقوقی گزارش می دهد

ترازوی حقوق قضات میزان نیست!
سه شنبه  13  تیر 1396
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جامعه

آنچهمیخوانید:
قضات با مسائل مختلفی مواجه هستند: 
پائین بودن سطح ارائه خدمات به آن ها 
از ســوی دســتگاه قضایی، عدم امنیت 
شغلی، گردش بالای پرونده های قضایی 
در هــر ســال و... موضوعاتی اســت که 
زندگــی حرفه ای آن ها را دچار مشــکل 
کرده اســت. آنچه می خوانید اشــاره ای 

است به این موضوعات

پختن و خوردن جیرجیرک ها خبر از 
چه می دهد؟

در اخبــار شهرســتان ها خوانــدم و دلــم بــه درد آمــد کــه 
امــام جمعــه ســیرجان خریــد و فــروش و پختــن و خوردن 
جیرجیرک هــا را حــرام اعــلام کــرده و نیــروی انتظامی آن 
 شهرســتان مأمــور پیگــرد فروشــندگان و خریــداران شــده

 است.
می گوینــد جیرجیرک خواص درمانــی دارد. دردهای عضلانی و 

دست و پا درد را تسکین می دهد.
شــنیدم بازار جیرجیرک بســیار پررونق شده اســت. عکسی از 
فروشنده جیرجیرک دیدم که کیسه پلاستیکی پر از جیرجیرک 

در دست دارد و در بازار عرضه می کند.
یــاد دوران افول دانش پزشــکی ایران در ادوار پــس از مغول و 
تیموری و نســخه های عجیب و غریب حکیم باشــی های اعصار 
صفوی و افشــاریه و قاجاریه افتــادم و تجویزهای خرافاتی برای 
درمــان دردهای مردم تمــام کثیف، خطرناک، ضدبهداشــتی و 
 حتی مرگ آور.چقدر طول کشــید که مــردم آن خرافات را کنار

 گذاردند.
کتابی داشتم شامل همان نسخه های حکیم باشی ها که گاهی به 

مرگ بیماران منتهی می شد.
ناصرالدین شاه در مراجعت از فرنگ به سال 1307 هـ.ق به علت 
بدغذایی اسهال خونی گرفت. حکیم باشی ها به او داروهایی  دادند 

که به حال احتضارش کشاندند.
 دکتر فووریه فرانســوی با تجویز یک نسخه معالجه اش کرد و از 

مرگ حتمی نجاتش داد.
من شــمه ای از آن داروهای خاله زنکی که مدفوع ســگ و گربه 
هم در میان شان بود، ســال ها پیش در هفته نامه سداست چاپ 
کردم. قرار است کتاب مفصل از »حکیمباشی تا دکتر« را ناشری 
 بی تعهد نشــر دهد. ســال هاست رفته نشــر دهد که پیدایش

 نیست.
شنیده ام منشأ این جیرجیرک بازی کتابی است که در اروپا چاپ 
شده و نویسنده مدعی اســت قرصی از جیرجیرک ها تهیه کرده 

که دردهای عضلانی را تسکین می دهد.
پاکســتانی ها ســال هاســت به جنوب ایران می آیند و باله های 
کوســه ها را می خرند و می برند. می گویند برای تقویت جنسی و 

اولادآوری مؤثر است.
خــودم در تایلند در یک ســفر ییلاقــی )برای گــردش نرفته 
بودم. میهمان یونیســف بودم. مرا برای ســیر و سیاحت در روز 
تعطیل بــه اطراف بانکوک برده بودند( دیــدم در میهمانخانه ای 
سوسک های درشت و مگس و زنبور و پشه و چند حشره دیگر را 
در ماهیتابه پر از روغن می ریختند، فلفل قرمز و ســبز و خردل و 
 ســس گوجه فرنگی به آن می زدند، برشته می کردند و سر سفره

 می آوردند.
در فیلیپین ندانســته به رستوران چینی رفتم و صدای میومیوی 
گربه ها و عوعوی سگ ها را شنیدم و به من گفتند این دو حیوان 
بدبخت را ســلاخی می کنند و سرســفره می آورند! گریختم و دو 

شبانه روز حالم بد بود.
در زمــان حکومت دکتــر مصدق هجوم ملخ عربســتان به ایران 
پیــش آمد. جراید می نوشــتند مــردم جنوب شــرقی ایران آن 
قدر گرســنه اند که جشــن می گیرنــد که ملخ عربســتان روی 
مزارع را پوشــانده اســت. تورهای بــزرگ می انداختند و ملخ ها 
 را می گرفتنــد و در آب جوش می ریختند و شــوربا می پختند و 

می خوردند.
جراید انگلیــس این تصاویر را چاپ می کردنــد که ببینید قطع 
پول نفت با ایرانی ها چه کرده که ســوپ و یورش ملخ می خورند. 
ســال های متمادی بود من هیچ نشــنیده بودم در جنوب ایران 

کسی ملخ بخورد تا چه رسد به جیرجیرک!
بعد وقتی خواندم برنج ایران به کیلویی 15 هزار تومان رســیده 
و برنج وارداتی را که با در نظر گرفتن نرخ متوســط دلار 3300 
تومانی باید کیلویی 2800 تومان بفروشــند معادل 86 ســنت با 
افزایش 250 درصدی کیلویی حدود 7000 تومان می فروشند تا 
دلال ها به ســود برسند فهمیدم راز جیرجیرک خوردن عده ای از 
مردم ســیرجان چیست؟ با بهای فزاینده گوشت قرمز و ماکیان و 

ماهی و حبوب راز جیرجیرک خوری را دریافتم.
آخر جیرجیرک هم شده غذای ملت متمدن ایران که 5000 سال 
سابقه زندگی مدنی و 3000 سال سابقه تشکیل دولت دارد؟ واقعاً 

مسئولان ششلیک خور خجالت نمی کشند؟
واقعــاً آقایــان و خانم هایی که هنوز حقــوق 70-60-50 -100 

میلیون تومانی می گیرند احساس شرم نمی کنند؟
پس از ماه رمضان دیدم نرخ همه اجناس و خوردنی ها و مایحتاج 
مردم یکدفعه گران شد. می پرســید چرا؟ جواب می دهند دولت 
فشــار آورده که مالیــات بر ارزش افــزوده باید از آش رشــته، 
 ســاندویچ کالباس، پیتزا، چلوکباب کوبیــده و چلوخورش اخذ

 شود!
مــردم در تهران و شــهرهای بزرگ خبر از شــهرهای کوچک تر 
و ولایــات و قصبــات ندارند. می بینیــد که در تهــران هر روز 
انــواع غذاهای فاســد و مــواد غیرقابل مصرف کشــف و معدوم 
می شــود، ببینیــد در ایــالات چه می گــذرد؟ آخر چه شــده 
 کــه ایرانی خــوش خــوراک و حلال خــور بایــد جیرجیرک

 بخورد؟
کشــوری بدین پهناوری، با این همه مــواد خوردنی، با این همه 
کشــتزارها و با این همه باغ های میوه، با میلیون ها رأس گوسفند 
و گاو و گوســاله، چقــدر مردمش محروم باشــند که آبگوشــت 

جیرجیرک بخورند؟
می گویند در مساحت ایران می توان 22 کشور جهان را گنجاند؟ 
می گویند می توان مشکل کم آبی در ایران را حل کرد. می گویند 
حیات به دریاچه ارومیه بازگشــته اســت، آخر چــرا باید مردم 

سیرجان سیرسیرک و جیرجیرک بخورند.
  زمانی مردم کنار بشــقاب چلوکباب بــرگ و کوبیده، زرده خام 

تخم مرغ می ریختند و می خوردند.
 پزشکان هشدار بیماری سالمونلا دادند و آن زرده خام تخم مرغ 
خوری منســوخ شــد. چرا امام جمعه باید فتوا دهد؟ چرا وزارت 
بهداشت و درمان هشدار نمی دهد و جیرجیرک فروشان بازداشت 
و جیرجیرک هایشان به دور ریخته نمی شود؟ تا کی بی مبالاتی؟ 

تا کی آبروریزی؟
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جامعه- علی پور: چند ســالی است که همزمان با تعیین 
تعرفه های پزشکی شاهد انتقاد متولیان سلامت به تعرفه های 
مصوب هستیم. البته زمزمه های ناخشنودی از این مقوله از 
اواخر ســال گذشته شنیده شد و تا روزهای اخیر با کدورت 
گروه های پزشکی از مدیران حوزه سلامت به اوج خود رسید. 
به طوری که برخی فعالان این عرصه بر کاهش میزان تعرفه ها 
و ناعادلانــه بودن آن تأکید کردند.از این رو برای حل وفصل 
کشمکش ایجاد شده، نمایندگان خانه ملت به میانجی گری 

پرداخته و نسبت به این مسئله واکنش نشان دادند.

 رشد هر ساله تعرفه ها
دکتر بهروز بنیادی،عضو کمیسیون بهداشت و درمان با اشاره 
به این مســئله به قدس گفت: هرســاله متناسب با شرایط 
اقتصادی و تورم کشور شاهد رشد تعرفه ها هستیم اما همواره 
اغلب فعالان حوزه ســلامت انتظار دارند این تغییرات رو به 
افزایش باشــد. درحالی که نباید جامعه را به این سو هدایت 
کنیم که به طورکلی تعرفه ها افزایش پیدا کند. چرا که بنابر 
ادعای صاحبنظران اقتصادی تورم در سال های گذشته روبه 

کاهش بوده ، بنابراین درحالی که شاهد افزایش هزینه ها در 
دیگر عرصه های متعدد نبودیم چرا باید شاهد رشد تعرفه های 
خدمات سلامت باشیم؟ از این رو به نظر می رسد که در سال 
جاری نیز متناســب با تورم شاهد رشد منطقی تعرفه ها به 
میزان 5 درصد هســتیم. البته این که در برخی رشته ها این 
افزایش تعرفه مناســب نبوده نیاز به بررسی و بازنگری دارد 
تا علت این مقوله ریشه یابی شــود.نمایندگان مجلس نیز 
درجلســات پیش رو نسبت به این قضیه توجه خواهند کرد 

تا نحوه ارائه خدمات سلامت به مردم مطلوب انجام شود.

 دولت متولی تعیین تعرفه هاست
دکتر عبدالرضا عزیزی،رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس 
شورای اســلامی نیز با اشاره به این که درحال حاضر تعیین 
تعرفه ها برعهده دولت اســت درحالی که زمانی متولی این 
قضیه ســازمان نظام پزشــکی بود و در همان ابتدای سال 
متناسب با میزان تورم سالانه مقوله تعیین تکلیف می شد و 
وضعیت معلوم بود ، افزود: امروزه در شورای عالی بیمه نهادها 
و دستگاه های متعدد نســبت به تعیین تعرفه ها اعمال نظر 

می کنند چنانکه سازمان نظام پزشکی با دارا بودن یک رأی 
به عنوان نماینده سازمان ها و انجمن های تخصصی پزشکی 
حضور دارد .همچنین سازمان های بیمه دارای رأی مشخصی 
هســتند. از این رو نمی توان کاهش تعرفه ها در برخی موارد 
را ناشی از اعمال نفوذ سازمان های بیمه دانست.وی همچنین 
خاطرنشان کرد: درباره علل کاهش تعرفه های برخی رشته های 
تخصصی نیز اطلاعات شفافی نداشتیم اما چنانچه این مسئله 

وجود داشته باشد مجلس آماده بررسی است.

 اطلاعات کافی نداریم
دکتر حیدرعلی عابدی عضو کمیسیون بهداشت و درمان نیز 
گفت: بنابرحساسیت این قضیه از سوی کمیسیون بهداشت 
جلسه ای دراین خصوص تشکیل شد و قرار است کمیته ای 
به بررسی زوایای کاهش تعرفه ها در برخی گروه های پزشکی 
بپردازد.البته هنوز اطلاعات کافی در این زمینه وجود ندارد که 
بتوان در اختیار افکار عمومی قرار داد اما طی یکی - دوهفته 
آینده وضعیت این مســئله روشن خواهد شد.گفتنی است: 
درحالی که بسیاری از فعالان حوزه سلامت، مدیران ارشد این 
حوزه را به عنوان مقصر در غیرواقعی و حتی ناعادلانه بودن آن 
می دانند که طی روزهای اخیر شاهد اظهار ناخشنودی وزیر 
بهداشت و درمان از وضعیت تعرفه های تعیین شده هستیم. 

چنانکه دکتر حسن قاضی زاده هاشمی درگفت و گو با یکی از 
رسانه ها خاطر نشان کرد:گروه های معترض می توانند اعتراض 
خود را به سازمان برنامه و بودجه و شورای عالی بیمه منعکس 
کنند. ما هم جزو معترضان بودیم و بیش از همه از غیر واقعی 
بودن تعرفه ها زیان می بینیم.در کشور 650 بیمارستان داریم 
ولی بخش خصوصی ممکن است یک یا دو بیمارستان داشته 
باشــد؛ بنابراین به دلیل غیرواقعی دیدن تعرفه ها زیان ما در 
سال 96 حدود 2700 میلیاردتومان خواهد بود. وی همچنین 
تصریح کرد:قرار بود افزایش تعرفه ها صفر درصد باشد، اما با 
وجود همه تلاش هایی که انجام دادیم به پنج درصد افزایش 

پیدا کرد، در حالی که پیشنهاد ما 15 درصد بود.

افزایش انتقادها به چگونگی تعیین تعرفه های پزشکی

 وزیر بهداشت اعلام کرد معاون پیشگیری اداره کل امور اجتماعی وزارت کار: رئیس سازمان بهزیستی کشور: سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس :

بوی  زمین خواری  از واگذاری 
آشوراده می آید

قطع مستمری برخی مددجویان 
صحت ندارد

۳۳ درصد از جامعه کارگری مبتلا 
به »اختلال های روانی« هستند

ضرر ۲۷۰۰ میلیارد تومانی وزارت 
بهداشت از تعرفه گذاری سال ۹۶

خانه ملت:ســخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: 
واگذاری آشــوراده برای تقویت گردشگری به یک شخص 
حقیقی مصداق بارز زمین خواری است.علی محمد شاعری  
گفــت: امکان واگــذاری مناطق حفاظت شــده چهارگانه 
وجود ندارد و هر نوع واگذاری خلاف قانون اســت، در واقع 
تبدیل منطقه آشــوراده به منطقه گردشگری سبب خروج 
این منطقه از فهرســت مناطق چهارگانه می شود، از این رو 
تصویب این نوع واگذاری تنها در شورای عالی محیط زیست 
امکان پذیر است.شاعری با تأکید بر اینکه واگذاری آشوراده 
بوی زمین خواری می دهد، گفت: رهبر معظم انقلاب نیز در 
سال 92 تأکید کردند که عده ای به بهانه گردشگری، ساخت 
حوزه علمیه و اشتغالزایی کاربری عرصه های منابع طبیعی را 
تغییر داده و منجر به تخریب می شوند، بنابراین هشدارها داده 
شده که عرصه های طبیعی به بهانه های مختلف مورد تعرض 
واقع نشود.وی ادامه داد: سازمان شهرداری ها و دهیاری ها یا 
استانداری در استان باید مسئولیت ارائه خدمات عمومی در 
جزیره آشــوراده در قالب رستوران ها وسرانه های عمومی در 
حد بســیار اندک را به عهده گیرد و خدمات عمومی را در 
آشــوراده به مردم و طبیعت گردان ارائه کند، ولی واگذاری 

به بخش خصوصی به بهانه ارائه این خدمات درست نیست.

ایلنا: رئیس ســازمان بهزیستی کشور خبر قطع یک شبه 
مستمری خردادماه برخی مددجویان را تکذیب کرد.

انوشــیروان محســنی بندپی اظهار داشــت: قــرار بود از 
خردادمــاه رقم افزایش یافته مســتمری در اختیار کمیته 
امداد و بهزیســتی قرار گیرد، اما به دلیل برخی مســائل و 
هم پوشانی ها، سازمان هدفمندی یارانه ها رقم افزایش یافته 
مستمری خردادماه را برای 529 هزار خانوار تحت پوشش 

بهزیستی به طور کامل پرداخت کرد.
او با بیان اینکه طی سه ماه گذشته از فروردین ماه تاکنون 
بهزیســتی و کمیته امداد همان ارقام پیشین مستمری را 
به حســاب مددجویان خود واریز کرده اند، گفت: ســازمان 
هدفمندی یارانه ها رقم افزایش یافته را بر اساس فهرستی که 
کمیته امداد و بهزیستی در اختیار آن ها قرار داده به حساب 
یارانــه مددجویان واریز می کند.بندپی با تأکید بر اینکه در 
خرداد ماه رقم افزایش یافته مســتمری از ســوی سازمان 
هدفمنــدی یارانه ها برای 529 هزار خانوار تحت پوشــش 
سازمان بهزیستی به طور کامل واریز شده است، بیان کرد: 
برخی از مددجویان به علت آنکه رقم افزایش یافته مستمری 
به حساب یارانه آن ها واریز می شود نه حساب مستمری شان، 
گمان می کنند؛ این افزایش در خرداد ماه اعمال نشده است.

تسنیم:معاون پیشــگیری اداره کل امور اجتماعی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به پیمایش سلامت روانی 
کارگران گفت: در جامعه کارگــری 33 درصد از کارگران، 
دچار انواع اختلال های روانی از جمله افسردگی و اضطراب 

هستند.
حسین مدنی گفت: وزارت رفاه در سال 93 با پیمایش ملی 
وضعیت شــیوع اعتیاد در سطح ســلامت جامعه کارگری 
شروع به فعالیت کرد که بعد از بررسی به این نتیجه رسیدیم 
که در جامعه کارگری وضعیت خوبی در حوزه پیشــگیری 

اعتیاد نداریم.
مدنی با اشــاره به پیمایش سلامت روانی کارگران تصریح 
کــرد: در جامعه کارگــری 33 درصد از کارگــران، دچار 
انــواع اختلال هــای روانی از جمله افســردگی و اضطراب 
هســتند و این موضوع نشان دهنده این است که در مسئله 
 ســلامت روان کارگــران وضعیت حــاد و نگران کننده ای

 داریم.
معاون پیشــگیری اداره کل امور اجتماعــی وزارت تعاون، 
کار و رفاه خاطرنشــان کرد: از تمامی ظرفیت هایی که در 
این وزارتخانه وجود دارد برای کمک به بنیاد پیشــگیری از 

آسیب های اجتماعی استفاده می کنیم.

ایسنا: سید حسن هاشمی درباره اعتراض برخی گروه های 
پزشــکی به تعرفه های ســال 96 گفت: گروه های معترض 
می توانند اعتراض خود را به سازمان برنامه و بودجه و شورای 

عالی بیمه منعکس کنند. 
وزیر بهداشــت افزود:ما هم جزو معترضــان بودیم و بیش 
از همــه از غیرواقعی بــودن تعرفه ها زیــان می بینیم. در 
کشــور 650 بیمارستان داریم ولی بخش خصوصی ممکن 
است یک یا دو بیمارســتان داشته باشد؛ بنابراین به دلیل 
غیرواقعی دیدن تعرفه ها زیان ما در سال 96 حدود 2700 

میلیاردتومان خواهد بود.
وی ادامه داد: وزارت بهداشــت باید بیشــتر از همه به این 
موضوع اعتراض داشته باشــد ولی همه دربرابر قانون تابع 
هســتیم. باید قبل از تصویب قانون تلاش کنیم، اما وقتی 
قانون تصویب شــد همه باید از آن تبعیت کنیم و در عین 
حال هم برای سال آینده تلاش کنیم که اتفاق امسال تکرار 

نشود.
هاشمی افزود: قرار بود افزایش تعرفه ها صفر درصد باشد، اما 
حالا با وجود همه تلاش هایی که انجام دادیم به پنج درصد 
افزایش پیدا کرده است؛ در حالی که پیشنهاد ما 15 درصد 

بود. دلیل آن کنترل تورم و منابع محدود بوده است. 

*خسرو معتضد
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